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KINEK A FELELŐSSÉGE?

további részletek a 4. oldalon

Következő számunk 2023. szeptember 20-án jelenik meg.

A POLITIKATÖRTÉNELMI  
NONSZENSZ, 

A FEKÁLIÁS ÁTJÁRÓ  
ÉS HOVÁ LETT 

CSERESNYÉS PÉTER?
– KÖZGYŰLÉSI SOROK

Több szempontból is történelmi volt a nyári szünet utáni első 
soros ülés. A 2019-ben rajtoló, politikai és gazdasági viharok-
kal egyaránt teletűzdelt ciklus életében olyan még nem volt, 
hogy két politikus hozza be szóról szóra ugyanazt az előter-
jesztést a Vasemberházba. De az sem fordult még elő, hogy 
olyan hosszú legyen a tanácskozás, hogy a zárt ülés végét már 
ne tudja megvárni a Médiaház stábja. 

LESZ BOR, LESZ 
DÖDÖLLE ÉS 

LESZ FESZTIVÁL IS!
Hosszú kihagyás után újra a dödölle fővárosává szeretne alakul-
ni Nagykanizsa - ehhez pedig minden szükséges támpont adott. 
A szervezők azon dolgoznak, hogy a hagyományos gasztronómia 
ugyanúgy szerepet kapjon szeptember második hétvégéjén, mint 
a kikapcsolódás, ami csaknem két évtizeden keresztül fémjelzete 
a kanizsai fesztivált.

folytatás a 2. oldalon részletek a 6. oldalon

Nagykanizsán összesen 838 háztartás nyerte el az in-
gyenes lakossági LED-csere pályázatot. Múlt héten folyt 
a beérkezett lámpák kicsomagolása, csoportosítása, az 
önkormányzat munkatársai névre szólóan állították ösz-
sze a fényforrásokat tartalmazó csomagokat.

Kit terhel a fizetési és javítási 
kötelezettség, ha egy épületről 
leomló darab eltalálja a gya-
nútlan járókelőket? A Polgári 
Törvénykönyv és az új törvé-
nyek is külön foglalkoznak az 
épületkárok felelősségével.
5. oldal

Minden esztendő szeptem-
berének első vasárnapjához 
kötődően felgyullad a láng. A 
régi bányászok felsorakoznak 
az Olajmunkás szobránál.

Ha kitartunk az örökzöldek 
mellett, eleve megfelelő föld-
be ültessük, és bizony a vízel-
látásról, a páratartalmukról 
gondoskodnunk kell.

ÉRDEKES EMBEREK 58. HALDOKLÓ ÖRÖKZÖLDEKBÁNYÁSZ ÜNNEP

7. OLDAL 11. OLDAL

Amióta emlékszem, orvosi pá-
lyára készültem, gyermekorvosi 
pálya volt a vágyam, és minden-
képpen a kanizsai kórházban 
szerettem volna elhelyezkedni.

8-9. OLDAL
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2 KANIZSA ÚJSÁG KÖZÉLET

KÖZGYŰLÉSI SOROK
esetünkben a következőt jelenti: 
Balogh Lászlónak havi bruttó 1 
millió 300 ezer forint lett a fize-
tése, míg Bizzer Andrásnak ez az 
összeg 1 millió 40 ezer forint. 

Érdekesség, hogy a közgyűlés 
utózöngéjeként egyik említett 
vitába sem állt bele az ÉVE a kö-
zösségi oldalakon. Nem úgy a 
most először sorra kerülő, „miről 
egyeztetett a nyáron Cseresnyés 
Péter és Balogh László” szemel-
vénybe. Csak a kérdést teszik fel 
a Facebookon, hogy „Az időjá-
rásról egyeztetett Balogh László 
és Cseresnyés Péter?!”, valamint 
csatolják Balogh László hivatalos 
beszámolóját. A dokumentum – 
egyebek mellett – ezt tartalmaz-
za: „Cseresnyés Péter Képviselő 
Úrral rendszeresen olyan aktuális 
problémák megoldásáról beszé-
lünk, amelyek abból adódtak és 
sajnos adódnak is még, hogy a 
közgyűlési többséget a balolda-
li ÉVE-frakció gyakorolja, így a 
döntések sokszor hibásan, a vá-
rost hátrányosan érintve, olyan 
tartalommal születnek, ahogy azt 
dr. Fodor Csaba és frakciótársai 
elképzelik… Cseresnyés Péter 
Képviselő Úrral történt legutób-
bi találkozásom során először 
a múlt heti időjárásról, a nyár 
végén beköszöntött kánikuláról 
beszélgettünk. Erre ráfűzve ötlött 
eszünkbe, hogy az augusztus 20-
ai hétvégén lévő forróság és más 
egyéb hátráltató szándék sem 
állhatott útjába annak a nagy-
szerű civil kezdeményezésnek, 
amelynek köszönhetően Nagyka-
nizsa lakossága méltóképp ünne-
pelhette meg az államalapítást.” 
Fodor Csaba a Vasemberházban 
úgy értékelte e sorokat, hogy 
ha ezt a polgármester írta, ak-
kor azért szomorú, mert Balogh 
László nem alkalmas polgármes-
ternek. Ha pedig valamelyik kol-
légája, akkor azt ki kell rúgni a 
hivatalból. Horváth Jácint pedig 
arra emlékeztetett, Cseresnyés 
Péter 2014 óta egyszer sem érez-
te fontosnak, hogy megjelenjen 
a közgyűlésen. Fodor végigment 
a levél állításain: a közvilágítás 
kapcsán úgy érvelt, a Fidesz 
évekig 100 milliókat szórt ki az 

ablakon, míg az ÉVE legalább 
lépett, ha a kormánypártiakra 
hallgatnak, akkor még idén is 
csak sz@rakodnak. A hírhedt jet 
ski verseny kapcsán kifejtette, 
hogy az ÉVE adta át a területet in-
gyenesen(!), most mégis őket sá-
rozzák, mint aki keresztbe akart 
volna tenni a rendezvénynek. Az 
ÉVE-frakcióvezetője szerint véget 
kéne vetni a köntörfalazásnak és 
végre arról beszélni, hogy miért 
nem gördült ki az első vagon a 
beígért gyárból, s akár zárt ülé-
sen, de azt is le kell tisztázni, 
hogy milyen célból érkezett Kani-
zsára egy kínai delegáció. Annyi, 
egy félig vagy tán egészen indu-
latos kiszólásból Balogh Lászlótól 
kiderült, hogy a befektetők nem 
akkumulátorgyárat hoznának 
Dél-Zalába. 

A híres 588 millió korábban 
sem volt sétagalopp, hiszen hosz-
szas minisztériumi levelezés, s 
felszólítás után derült ki, hogy 
miként lehet módosítani, közben 
jött a Sberbank-csőd és az inflá-
ció. A zárás is olyan lett, mint a 
forrás története, hiszen Balogh 
László és Fodor Csaba szó szerint 
ugyanazt az előterjesztést hozta 
a testület elé, ilyenre korábban 
még nem volt példa. Az ÉVE-frak-
ció részéről hangsúlyozták: a kö-
zös beadást is felajánlották a pol-
gármesternek, ő viszont ezt nem 

fogadta el. Balogh László viszont 
azt emelte ki: neki joga van arra, 
hogy olyan napirendet hozzon 
be, amit jónak lát, hiszen ezen 
az elven az összes olyan előter-
jesztést Fodor Csabának kéne 
behozni, amire igennel voksol 
az ÉVE. Végül Fodor Csabától 
szavazták meg, és fogadták el 
egyhangúlag a fejlesztési sort. 
Ebben szerepelnek okoszebrák, 
parkolóépítés a Munkás utca 10-
nél, az Attila-óvoda villamos re-
konstrukciója, a járdák javítása, 
a Csó-tó útja a Zöldtáborig, s a 
víztorony felújítása mintegy 190 
millió forintból. 

Érdekes vita alakult ki arról, 
hogy a Kinizsi 15-nél lezárják-e 
az átjárót az Erzsébet tér felé. 
Fodor Csaba többször firtatta, 
hogy Szabó Szilárd érintettsé-
ge okán nem is vehetne részt a 
szavazásban, míg Szabó több 
jogi passzust idézve védeke-
zett, mondván, ha ott is lakik, 
joga van voksolni a kérdésről, 
végül azonban önként lemon-
dott a szavazati jogáról. Károlyi 
Attila többször igazat adott a Fi-
desz-frakció vezetőjének az átjá-
ró lezárása kapcsán. Végül Fodor 
Csaba kérése nyomán a döntést 
elnapolták a frakciók az ÉVE 8 
igenjével. 

MIKÓ-BARÁTH György

Az idő előtti elindulásunkra az 
FC Nagykanizsa hétközi bajnokija 
miatt volt szükség, ugyanis a pi-
ros-kékek 17:30-kor kezdtek Ka-
posváron, ahonnan élőben köz-
vetítettünk. S ha már focisták: a 
csapat megkapta a kért összeget 
a feljutást megcélzó projekthez, 
ez 2024-ig az eredmények telje-
sítése mellett összesen 119 millió 
forintot jelent. A helyi labdarúgás 
kivívta azon kevés ügyek privi-
légiumát, hogy mind a két oldal 
támogatja. Nem így a Rehab új 
ügyvezetőjének javadalmazási 
pontját. A helyi Fidesz azóta is az 
itt történteket támadja a közös-
ségi oldalán. Szerintük ugyanis, 
ez a módosítás nem szól másról, 
minthogy „Fodor Csaba kádereit 
jutalmazzák”. Ahogy az várható is 
volt, a leváltott Szirtes Balázs ese-
tét sem hagyták szó nélkül. A köz-
gyűlésen több kormánypárti poli-
tikus megemlítette, hogy Szirtes 
korábban 60 százalékos béreme-
lést kapott, most pedig azt is el-
fogadja az ÉVE, hogy az utódját 
lehessen jövőre premizálni. A 
vitában Schauta Marcell próbált 
érvelni, hogy ez nem 60 százalé-
kos emelés, de Balogh László úgy 
replikázott, hogy aki szerint az 
500 ezerről 800 ezerre való eme-
lés nem 60 százalék, az üljön le, 
mert egyest kap. Schauta aztán 
a közösségi oldalán bővebben 
is kitért a miértekre, mint írja: 
„A Kanizsa Rehab Nonprofit Kft. 
ügyvezetőjének a javadalmazása 
500.000 Ft/hóról 800.000 Ft/
hóra úgy lett emelve, hogy ezzel 
együtt a prémium feladatok kike-
rültek a szerződésekből, amelyek 
teljesítésével korábban az ügyve-
zető plusz 3 havi bérre volt jogo-
sult. Vagyis összességében 28%-
os béremelés történt csak.” Fodor 
Csaba pedig már az ülésen kitért 
arra, hogy a Fidesz előszeretettel 
vájkál mások zsebében, de azt 
elfelejtik, hogy Balogh László 
és Bizzer András 30 százalékos 
fizetésemelést kapott, ráadásul 
csak az adómentes költségtéríté-
sük annyi, mint egy átlagember 
bére. A polgármesterek, alpol-
gármesterek honoráriumát még 
2022-ben emelte a kormány, ez 
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A hívásban több, mint egy tu-
cat kérdéssel bombázza a hall-
gatóságát a felettébb hadaró 
véleménykutató. Ezek elemzése 
kapcsán úgy tűnik, a regnáló pol-
gármester lehet az első számú vá-
rományosa a jelölésnek. A Fidesz-
ről tartja magát az az állítás, hogy 
mindent (is) mérnek, ami ismer-
ve az elmúlt ciklusok eredménye-
it, bevált módszernek tűnik. Így 
valószínűleg nem véletlen az a 
megfogalmazás sem, hogy meny-
nyire elégedett a megkérdezett 
Balogh László munkájával, osz-
tályozza egytől ötig – s most jön 
a lényeg – „ahogy az iskolában 
szokás”. A mennyire tartja intelli-
gensnek, fiatalosnak kérdésekkel 
is a polgármester humoros, sze-
rethető oldalát akarják erősíteni, 

A KAMPÁNY MÁR A VONALBAN VAN
Két-három hete jöttek az első hírek, hogy a kormánypárt elkezdte a helyi telefonos erőfelmérő-
jét. Nem sokkal később szerkesztőségünk egyik tagjának is megcsörrent a mobilja. A kutatás 
alapján úgy tűnik, hárman pályáznak eséllyel a Fidesz polgármesterjelölti posztjára: Balogh 
László, Szabó Szilárd és Bene Csaba. 

illetve kíváncsiak arra, hogy ezek 
a jellemzők tartják-e magukat a 
választók között 4 évnyi munka 
után. 

Az is egyértelműnek tűnik, 
hogy a Fidesz Horváth Jácinttal 
számol, mint az ÉVE indulója. 
Legutóbb az ellenzéki összefogás 
jelöltje Hári Tibor volt, ő 6695 
szavazatot kapott, Balogh László 
pedig 7189-et. A szoros versenyt 
még kiélezettebbé tette volna, 
ha a csalódott hivatali dolgozó, 
Szabados Gyula nem verbuvál 
magának gyorsan egy csapatot, 
és indul el a választáson. Végül 
ő lett a mérleg nyelve, de ez már 
történelem. Horváth indítása va-
lóban papírforma lenne, hiszen 
ő mérettette meg magát az or-
szággyűlésin Cseresnyés Péter-

rel. Mint tudjuk, Cseresnyés ma-
gabiztosan nyert, bár a fölénye 
leginkább a körzethez tartozó 
falvakban domborodott ki. 

Jóval kisebb monitorozást ka-
pott Szabó Szilárd, a jelenlegi 
frakcióvezető. A közgyűlés tör-
ténéseit látva kirajzolódik, hogy 
vele egy keményvonalasabb 
irányt vehetne a helyi Fidesz. Ez 
érezhetően Balogh Lászlónak 
sem tetszik, a júniusi soros ülé-
sen többször a kamerák előtt is 
„csörtézett” a két kormánypárti 
politikus, ami tudva a Fideszre 
jellemző frakciófegyelmet, igen-
csak meglepően hatott. Még 
kevesebb kérdést szenteltek Be-
nének, s mint nagy sportbarát, 
talán nem sértődik meg azon a 
kijelentésünkön, hogy ő inkább 

csak a zavaró a felmérésben. 
Bene a kancellári munkája mel-
lett a megyei közgyűlés alelnöke. 
Ezek mind olyan pozíciók, ame-
lyeket aligha cserélne fel a nem 
kis feszültséggel járó polgármes-
teri székért. 

Végül a kampány folytatásá-
nak irányát is felmérték, hiszen 
érdeklődtek Gyurcsány Ferenc 
felől, nyilván azért, hogy el-
adható-e még a mindenhol 
meghúzódó Gyurcsány-szál. A 
felmérés szerint tovább fogja 
ütni a kormánypárt a cégvezetők 
premizálását. A finisben érkezhet 
a ráhatás arra, hogy mennyivel 
sikeresebb lehetne a város, ha 
azonos színek uralnák a közgyű-
lést, mint az országos vezetést. 
Itt azonban erős ellentmondást 
kell legyőzniük a potentátoknak, 
hiszen az utóbbi hetekben pont 
az volt a kommunikáció, hogy az 
Orbán-kormány az ÉVE uralma 
ellenére sem hagyta magára  
Kanizsát. 

MIKÓ-BARÁTH György

MINDIG VAN ÚJ A NAP ALATT, 
AVAGY NAPOK ALATT ELHAZUDOTT TÖRTÉNELEM
Két hete először vízimotorok, majd egy diszkós parti hangjától zengett a Csónakázó-tó és környé-
ke. Nem voltam ott, nem is beszélek róla. Hallottam ezt-azt, leginkább az esti tűzijátékról, vagy 
annak hiátusáról, de nem kívánok ezzel az eseménnyel foglalkozni. Mondjuk úgy, nem igazán 
érdekel. 

Nem kívánok foglalkozni azzal 
sem, hogy az esemény álcivil kön-
tösbe ültetett szervezői nagyON 
beletenyereltek, kivel szerveztes-
senek partit augusztus 20-a esté-
jére. Azzal sem, hogy ez az önje-
lölt megbízott miként viselkedett 
a helyi sajtóval, gondolván, hogy 
ő az, akinek mindent lehet. Egy 
ilyen arrogáns, hangosan riká-
csoló nő annyit sem ér, amennyi 
helyet már eddig elpazaroltam rá 
az újság értékes papírjából. 

Az esemény utózöngéi azon-
ban különösen érdekesek. Nem 
kicsit, hanem nagyON igyeke-
zett a városban ellenzékbe került 
szerveződés minden pontot meg-
ragadni, hogy az esemény sikerét 

fényezze. Megszólalt a frakció-
vezető, a polgármester, de még 
a cseh vagongyár letelepítését 
szervező parlamenti képviselő 
is. Érdemes volt ezeket a dicsőítő 
szövegeket elolvasni, mert így az 
ember sok mindent tudott meg 
arról, hogy mit is gondolnak róla. 

A Sberbank csődje miatt fillé-
rekből tengődő Nagykanizsán 
nem volt pénz tavaly augusztus-
ban tűzijátékot rendezni. Erről 
azóta kiderült, hogy ezt az ÉVE 
akadályozta meg politikai célok-
ból. Szabó Szilárd frakcióvezető 
történelemhamisítása még any-
nyira nem is kavarta fel a köz-
életet, ám jött Cseresnyés Péter, 
akinek vagy szövegértelmezési, 

vagy ennél is komolyabb prob-
lémái lehetnek az események 
értelmezésével kapcsolatban. 
Kitalált egy történetet, mely sze-
rint a Médiaház munkatársait az 
ÉVE vezényelte ki az eseményre 
azért, hogy botrányt okozzanak. 
Mondta ezt a képviselő úgy, hogy 
felvételeket mutattunk be arról, 
hogy ki balhézott az ott munká-
ját végző stáb tagjaival. Aki látta, 
tudja, mi történt ott. Ki viselke-
dett botrányosan, és ki akadá-
lyozta az újságírókat a munkájuk 
végzésében. 

Persze ezen nem kell csodál-
kozni, hiszen a polgármesterrel 
és a képviselővel az élen folya-
matosan hangoztatnak valamifé-

le álsértődést, mert a 10 perces 
monológjaik nem kerültek be 
egy-egy másfél-kétperces tudó-
sításba. Bojkottot hirdettek a Mé-
diaházzal szemben, lelkük rajta! 
Persze mindenki tudja a valósá-
got is, 2019 decembere óta a Mé-
diaház munkatársai kérdeznek is, 
az pedig veszélyes, és elég ké-
nyelmetlen. Még veszélyesebb, 
ha nem ásóval, hanem marko-
lókkal ássák az árkot és uszítják 
az embereket egymásnak. Ez az 
út azonban nem lehet a város és 
nem lehet az ország útja. Kilenc 
hónap múlva a város polgárai ér-
tékelnek és döntenek!

Tar Mihály, ügyvezető



KOS (03.21-04.20):  Sokszor jól esik az egyedüllét az embernek, de ezt sem lehet túlzásba vinni. Találkozzon gyakrabban a barátaival még akkor is, ha időnként 
unalmasnak tartja a társaságukat. 
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ÁTVEHETŐEK
Még a januári soros közgyűlé-

sen szavazták meg a képviselők, 
hogy Nagykanizsa is csatlakozzon 
az ingyenes lakossági LED-cse-
reprogramhoz, amit a CYEB ener-
giakereskedő cég hirdetett meg. 
A kezdeményezés számos telepü-
lésen, például Zalaegerszegen, 
Kaposváron és Veszprémben már 
korábban elkezdődött. 

A pályázat lebonyolításához 
szükséges 2 millió forintot a város 
2023-as költségvetésének terhé-
re szavazták meg. A regisztráció 
májusban indult és egy hónapot 
vett igénybe. A kanizsai város-
vezetés jelentős szerepet vállalt 
a program kivitelezésében, hi-
szen az együttműködés feltétele 
volt például a kiszállított izzók 
tárolása, ami a Hevesi Sándor 
Művelődési Központban történt 
meg. A jelenlegi energiaválság 
miatt egyre szélesebb az a kör, 
akiknek anyagilag nagy segítsé-
get tud nyújtani egy ilyen jellegű 
felajánlás. Mivel a hagyományos 
izzók cseréjéről van szó, a két 
leggyakoribb foglalattal lehetett 

izzót regisztrálni. Az egyik az E14, 
a másik a E27-es foglalat. Négy-
féle teljesítményben, 40, 60 és 
a 100 wattos – ez nyilván nem a 
LED-fényforrás teljesítményére 
vonatkozik. Nagykanizsán ösz-
szesen 838 háztartás nyerte el a 
cserelehetőséget. Schauta Mar-
cell, az ÉVE önkormányzati kép-
viselője elmondta, ugyan a többi 
nagyvároshoz képest kevesebb 
arányban pályáztak a kanizsaiak, 
mégis sikeresnek vélik az akciót. 
Múlt héten folyt a beérkezett 
lámpák kicsomagolása, csopor-
tosítása, az önkormányzat mun-
katársai névre szólóan állították 
össze a fényforrásokat tartalmazó 
csomagokat. Nagykanizsán ösz-
szesen öt átvételi pontot jelöltek 
ki, ide tartoznak a külső város-
részek is, mint Bagola, Fakos, 
valamint Bajcsa. - Gyakorlatilag 
jól állunk a LED-ek kiosztásával, 
tudomásom szerint Kiskanizsán 
már a kétharmada kiosztásra ke-
rült, Nagykanizsán pedig már az 
egyharmadát vették át a hétfői 
napon. Mivel a szüleim is pályáz-

tak, ezért saját tapasztalataim 
alapján elmondhatom, hogy na-
gyon jó minőségű izzókról van 
szó, ami szerintem mindenkinek 
a megelégedésére lesz – mondta 
el Schauta Marcell, az ÉVE önkor-
mányzati képviselője. 

Az át nem vett izzókat a pol-
gármesteri hivatalban eltárolják, 
telefonon értesítik a tulajdono-

sokat, és a jövő hét folyamán 
átvehetik őket. Schauta Marcell 
hozzátette, az aránylag kevés 
pályázó miatt a CYEB Kft. felaján-
lott a város számára egy második 
LED csereprogramot, amelyre 
- ha megszavazzák a városatyák 
- már januárban elkezdődhet a  
regisztráció. 

SZABÓ Fanni

Felhívás
a LED-csereprogramban igényelt izzók átvételére

A Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata és a CYEB Energiamegoldások 
Kft. együttműködésének eredményeként megvalósult lakossági LED-
csereprogramban igényelt izzók átvételére az alábbi átvételi pontokon és 
időpontokban van lehetőség. 
Átadás-átvételi pontok: 

1. Hevesi Sándor Művelődési Központ, Nagykanizsa, Széchenyi tér 5.
Nyitvatartási idő: 2023. szeptember 04-08. között munkanapokon 
9.00-17.00 óráig

2. Móricz Zsigmond Műv. Ház, Nagykanizsa, Hajgató Sándor u. 1.
Nyitvatartási idő: 2023. szeptember 04-08. között munkanapokon 
10.00-17.00 óráig

3. Nagykanizsa-Bajcsa, Közösségi ház, Nagykanizsa, Törökvári u. 65.
Nyitvatartási idő: 2023. szeptember 06. 9.00-12.00 óráig

Az átvételhez szükséges dokumentumok:
•	 személyazonosító igazolvány
•	 nem személyes átvétel esetén a meghatalmazás eredeti példánya.

A szükséges meghatalmazás megtalálható a www.nagykanizsa.hu honlapon az 
Aktuális menüben a Felhívásoknál a „Felhívás a LED-csereprogramban igényelt 
izzók átvételére” címszó alatt.  

http://www.nagykanizsa.hu


BIKA (04.21-05.21):  Lehetősége nyílhat arra is, hogy egy új munkaterületen próbálja ki az ügyességét. Ne riadjon el attól a gondolattól se, ha valaki azt mondja 
önnek, hogy megtanítja használni a fúrógépet! 
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KINEK A FELELŐSSÉGE?
A belvárosban több, elörege-

dett épület esetében is problémát 
jelent a vakolathullás. Nemré-
giben a Deák tér egyik patinás 
épülete rongálódott meg miután 
leszakadt róla egy jókora faldarab. 
Cikkünkben annak igyekeztünk 
utánajárni, kit terhel a fizetési és 
javítási kötelezettség, ha egy ilyen 
leomló darab eltalálja a gyanútlan 
járókelőket. 

Híradásainkban általában 
kéthavonta foglalkozunk olyan 
épületekkel, amelyekről hullik a 
vakolat, és szinte napra pontosan 
egy évvel ezelőtt a saját szerkesz-
tőségünkről kellett szót ejteni. A 
110 éves, egykori Rotschilld-ház-
ról fél négyzetméteres darabok 
hullottak le és bár az épület álla-
pota azóta sem a legjobb, nem 
kellett azzal szembesülnünk, hogy 
omlásveszély tábla figyelmeztet a 
munkahelyünk előtt. Önkormány-
zati tulajdonú épület esetén a 
Vagyongazdálkodás szakemberei 
végzik el a vakolat leverését, így 
volt ez esetünkben is. 

A Deák tér 10. házszám alatt 
található, szintén évszázados 
múltra visszatekintő épület erké-
lyéről másfél hete szakadt le egy 
nagyjából tízkilós elem. Informá-
cióink szerint az eset éjjel történt, 
így nem sérült meg senki, és az 
illetékes közös képviselő már in-
tézkedett is a javítási munkákkal 
kapcsolatban. Ha azonban egy 
ilyen épületdarab eltalál valakit, 
akkor annak a valószínűsíthető 
fizikai sérülések mellett komoly 
jogi következményei lehetnek. 

Rinfel János tájékoztatása sze-
rint a Polgári Törvénykönyv és 
az új törvények is külön foglal-
koznak az épületkárok felelőssé-
gével kapcsolatos jogszabályok-
kal. A törvény szerint az egyes 
lehulló darabokért alapesetben 
a tulajdonos a felelős, és ezek 
a szabályok mindig a járókelők 
biztonságának meglétét helyezik 
előtérbe. 

– Ez a felelősség nem korlátlan, 
ugyanis ha az épület tulajdonosa 
bizonyítja, hogy az építésre és a 

karbantartásra vonatkozó szabá-
lyokat nem sértették meg, és a 
károk megelőzésének érdekében 
nem járt el felróhatóan, a tulaj-
donost nem terheli kártérítési 
felelősség. A törvény a károsulti 
oldal érdekeit előrehelyezve úgy 
rendelkezik, hogy az épület tulaj-
donosa felel akkor is a kárért, ha 
az általa felbérelt építési vállalko-
zó vagy karbantartást végző hibát 
követett el, és ezen nem megfe-

lelő munkavégzés következtében 
következett be a kár – nyilatkozta 
Rinfel János ügyvéd. A szakem-
ber hozzátette, ha a tulajdonos 
be tudja bizonyítani a megbízott 
építési vállalkozóval vagy karban-
tartást végzővel szemben, hogy 
nem miatta történt a hiba, akkor 
kártérítési igénnyel élhet ilyen 
esetben. 

KÁLOVICS Tibor

OLVASÓKÖR A SÉTAKERTBEN

A parkban található betono-
zott körben egy telefonfülkéből 
átalakított könyvesszekrény vár-
ja az érdeklődőket. A kulturális 
bútordarabból ingyenesen vá-
laszthatnak olvasnivalót a kani-
zsai könyvbarátok. Az olvasókör 
területe korábban gyerekjátékok 
helyszíne volt, ám évtizedek óta 
kihasználatlanul állt. A Via szak-
emberei a Megújuló Sétakert 
projekt részeként döntöttek a 
könyvesszekrény felállítása mel-
lett. A telefonfülke átalakításához 
szükséges könyvespolcokat a vá-
rosi bibliotéka biztosította, első 
körben magángyűjteményből 
töltik fel az olvasóteret szépiro-
dalmi és szakirodalmi művek-
kel.  Az olvasókörbe bárki hozhat 
könyveket, de ingyenesen el is 
viheti az olvasnivalót. 

MEGÁLLÓK

Elkezdték az aszfaltozást a 
Platán sor 10/A parkolójában. A 
helyi lakók évek óta küzdöttek a 
terület rendbetételért, főleg esős 
időben okozott problémát nekik 
a parkolás. A város több pontján 
indult az elmúlt hetekben leállók 
építése, valamint a legutóbbi 
közgyűlésen arról is döntöttek 
a frakciók, hogy a Teleki-Kórház 
sarok leendő parkolóira 65 mil-
lió forintot szán a város. A Platán 
sori felújítást a Via Kanizsa végzi. 
A városi cégnek és az alvállalko-
zóinak lesz bőven munkájuk a 
közeljövőben, hiszen arról is dön-
töttek a frakciók a szerdai soros 
ülésen, hogy a Sberbanktól most 
visszakapott forrásból 41 millió 
forinttal tudják növelni a kisebb 
járdafelújításokra tervezett, 165 
millió forintos összeget. 

KADÉTOK

A Zrínyi-iskola csapata nyerte 
a Kadét Kupát. A tanévkezdés 
előtt, a mohácsi csata emléknap-
jához kapcsolódóan szervezte 
meg a versenyt a Tomori Pál Ka-
tolikus Gimnázium, Technikum 
és Kollégium. A dél-zalai fiatalok 
az első fordulóból másodikként 
jutottak tovább a kiskunmajsai 
fináléba, ott azonban a legjobb-
nak bizonyultak. A verseny első 
szakaszában a 7-8. osztályos ta-
nulók csapatai online feladatokat 
oldottak meg a mohácsi csata, a 
török hódoltság és a várvédő har-
cok időszakára, valamint Tomori 
Pál egykori kalocsai érsek éle-
tére vonatkozóan. A megoldást 
beküldő 52 csapatból a legjobb 
12 vehetett részt Kiskunmajsán a 
döntőben. 

KEVÉS ÉS DRÁGA

Kevesebb a hazai csemegesző-
lő a piacon és drágább is. Az 
alapvető növényvédelmi szerek 
drágulása mellett a betegségek 
megjelenése is nehezítette a 
termelők dolgát, ez indokolja az 
áremelkedést. A csemegeszőlő 
kényesebb, mint a borszőlő piaci 
tekintetben is, hiszen itt az esz-
tétika számít, a vevőnek a szép, 
egészséges fürtökön akad meg 
a szeme – mondta elöljáróban 
Ábrahám János. A lisztharmat, 
a botritisz és legfőképpen a pe-
ronoszpóra fertőzte idén az ül-
tetvényeket, azért van zamatos, 
hazai szőlő a piacokon. A szőlő 
zamatát viszont kedveli a vad- és 
a madárállomány is, éhségük és 
szomjúságuk egy-egy ültetvény 
fekvésétől függően tovább tize-
delte az idei év termését. 



IKREK (05.22-06.21):  Tapasztalatból már ön is tudja, hogy legjobb mindig őszintének lenni. Ha nem hisznek önnek az ismerősei, nyugodtan mondja nekik azt, hogy 
járjanak utána. 
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LESZ BOR, LESZ DÖDÖLLE 
ÉS LESZ FESZTIVÁL IS!

Szeptember 8-a és 9-e a bizo-
nyos dátum, amikor újra lüktetni 
fog a város szíve. 2019-ben volt 
utoljára dödölle fesztivál, így a 
szervezők szerint is egy hatal-
mas űr lesz most betöltve a vá-
ros vérkeringését tekintve. Mind 
a két fesztiválnapon szerepet 
kap a gasztronómia, de a borkul-
túra is – hiszen a kitelepülő nyolc 
borház verseng majd a fesztivál 
bora címért. De természetesen 
nem csupán a verseny napján 
és annak időszakában – hanem 
folyamatosan kapható lesz a dö-
dölle az Erzsébet téri forgatag-
ban – árulta el az augusztusi saj-
tótájékoztatón Kovácsné Mikola 
Mária, a fesztivál fő szervezője, 
a Kanizsai Kulturális Központ 
igazgatója.

A fesztivált nem egyedül szer-
vezi a Kanizsai Kulturális Központ, 
a részletekért, a szervezésért és a 
támogatásért is a Kanizsa Turizmu-
sáért Egyesület felel. 25-30 ven-
déglátó egység, vásárosok, kézmű-
vesek tömkelege lesz a két napos 
rendezvényen – mondta el Koncz 
Zsolt. - Nemrég volt a város napja. 
Akkor 65 fölötti volt a támogatók, a 
szponzorok száma, most ez a feszti-
vál is 45 feletti támogatóval valósul 
meg, tehát kellett a szponzorok 
támogatása még az önkormányzat 
segítsége mellett is mindenkép-
pen – árulta el Koncz Zsolt.

Fesztivál lesz, az most már biz-
tos. A kikapcsolódás és a gasztro-
nómiai élvezet továbbra is úgy vár-
ja az érdeklődőket, mint az elmúlt 
csaknem két évtizedben. 

VINCZE Adél

Dödölle fesztivál – Forgalmirend-változás

A 2023. évi Kanizsai Dödölle Fesztivál miatt az alábbi 
útlezárások, forgalomkorlátozások és forgalmirend-változások 
várhatók az Erzsébet téren és környékén:

PARKOLÁSI TILALOM LESZ ÉRVÉNYBEN 
- szeptember 07. (csütörtök) 18:00-tól – szeptember 10. 
(vasárnap) 05:00-ig az Erzsébet tér keleti útszakaszán a Fő út és a 
Rozgonyi út között. 
- az Erzsébet tér nyugati útszakaszán a Fő út és a Magyar utca 
között (Polgármesteri Hivatal előtt). 
ÚTLEZÁRÁS LESZ ÉRVÉNYBEN 
- szeptember 07. (csütörtök) 18:00-tól – szeptember 10. 
(vasárnap) 05:00-ig az Erzsébet tér keleti útszakaszán a Fő út és a 
Rozgonyi utca között, az Erzsébet tér nyugati útszakaszán a Fő út 
és Bólyai Iskola közötti szakaszán (Polgármesteri Hivatal előtt), 
valamint a Fő út  Zárda utca és Sugár utca közötti szakaszán. 
Az útlezárások területére a fenti időpontok alatt csak a lakók, a 
vásárosok és vendéglátósok, a fellépők és a rendezőség tagjai 
hajthatnak be a rendezők által biztosított behajtási engedéllyel.

FORGALMI REND-VÁLTOZÁS LESZ ÉRVÉNYBEN 
2023. szeptember 07-én (csütörtök) 18.00 órától szeptember 
09-én (szombat) üzemzárásig forgalmi korlátozás lép életbe. 
Lezárásra kerül a Fő út Zárda utca és Sugár utca közti szakasza. 
A „Dél-Zalai Áruház” megállóhely áthelyezésre kerül részben a 
Zrínyi utcában kialakított ideiglenes megállóhelyre és részben a 
„Rozgonyi u. 1.” elnevezésű megállóhelyre. 
Az autóbuszok terelőútvonalon közlekednek, melyek a 
következők:

•	 kelet-nyugat irányba: ... – Eötvös tér – Deák tér – Sugár utca 
- Rozgonyi u. 1. (Dél-Zalai Áruház) – Magyar u. körforgalom 
– Lékay Gy. utca – Kalmár utca(Autóbuszállomás) – Király 
úti körforgalom - ...

•	 nyugat-kelet irányba: ... – Király úti körforgalom – Zrínyi 
utcai ideiglenes megálló (Dél-zalai Áruház) – Zrínyi utca 
- Csengery utca - Deák tér –  Eötvös tér déli irányból: ... – 
Kisfaludy-Csengery sarok – Kisfaludy utca – Ady Endre utca 
– Zrínyi utca – Király úti körforgalom – Autóbuszállomás.

•	  Napraforgó tér irányába:  - Csengery-Kisfaludy sarok 
– Kisfaludy utca – Ady utca – Zrínyi utca ideiglenes 
megálló(Dél-Zalai Áruház) – Kalmár u. körforgalom - 
Zrínyi utca – Csengery utca – Medgyasszay Ház - 

•	 „a Kalmár utca irányába: ... – 1. sz. posta – Zrínyi utca 
ideiglenes megálló (Dél-zalai Áruház) – Kalmár utca.

2023. szeptember 10-én (vasárnap) üzemkezdettől az 
autóbuszok eredeti útvonalon közlekednek!

-szeptember 07.  (csütörtök) 18:00 – szeptember 10. (vasárnap) 
05:00-ig a Fő úton a Sugár utcai kereszteződéstől tilos a 
forgalom az Erzsébet tér irányába, gépjárművek csak a Dödölle 
főzőverseny helyszínének berendezése céljából mehetnek 
be a Múzeum tér felé, egyébként a forgalom a Sugár utca-
Rozgonyi utca felé lesz terelve az Erzsébet tér-Magyar utca felé 
haladóknak. 

A lezárások és forgalomkorlátozások miatti esetleges 
kellemetlenségekért kérjük megértésüket és türelmüket. 

 Kanizsai Kulturális Központ   Kanizsa Turizmusáért Egyesület



RÁK (06.22-07.22):  Távolodjon el néhány órára a külvilág zajától és relaxáljon a kellemes délutáni napsütésben. Meglátja, utána mindjárt jobb kedvvel fog hozzá 
a házimunkához. 
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FELHÍVÁS

Tájékoztatjuk a t. Lakosságot, hogy Ragadd torkon a rákot! címmel ingyenes országos fül-orr- 
gégészeti és szájüregi rákszűrési akcióhét kezdődik intézményünk Fül-orr-gégegyógyászati osz-
tályán. Az akcióhét 2023 szeptember 18-22. között kerül megtartásra fej-nyaki onkológiai orszá-
gos szűrő kampány keretén belül.

Fül-orr-gégészeti szakrendelőnkben szeptember 18. és szeptember 22. időszakban 8.00 – 12.00 
óra között (SZTK földszint 17 ajtó) várjuk a szűrésre előjegyzett betegeket.

A Nagykanizsai Kanizsai Dorottya Kórházban beutaló nélkül, a kartonozóval egyeztetett időpont-
ban lehet jelentkezni szeptember 11-től munkaidőben, a kapacitás teljes betöltéséig.

A REMÉNY LÁNGJÁT GYÚJTJÁK MEG MINDEN 
ESZTENDŐBEN
Szeptember első vasárnapja... az azt megelőző péntek... egyen-
ruhások, díszegyenruhába öltözött férfiak érkeznek koszorúk-
kal a Berzsenyi lakótelep szobrához... Csendes ünnepség... de 
fellobban a gázláng. Ez az olajmunkás szobra, és a szakmabeli-
ek hajtanak fejet. Jószerencsét!

Rétfalvi Sándor művész alko-
tása az olajmunkás nevet viselő 
szobor. A Munkácsy Mihály-díjas 
érdemes művész, Nagykanizsa 
díszpolgára nyomot hagyott a 
Sétakertben is. Keze munkáját 
dicséri a Táncoló lányok kompo-
zíció, valamint a napokban sokat 
emlegetett Olajmunkás szobor.

A hagyomány Nagykanizsán 
töretlen. Minden esztendő szep-
temberének első vasárnapjához 
kötődően felgyullad a láng. A 
régi bányászok felsorakoznak az 
Olajmunkás szobránál.  – A ha-
gyományok szerint két napon ün-
nepelnek a bányászok, az egyik, 
ilyenkor szeptember elején van. 
A másik decemberben, Borbála 
napján, de a szeptemberi hang-
súlyosabb. A dolgozók visszaem-
lékeznek a bajtársakra és megün-
neplik azt, hogy még mindig van 
olajbányászat és ipar itt a környé-
ken – ezt írja az emlékezet.

A GÁZLÁNG EGY JELKÉP

Az idősebbek sem mind tudtak 
válaszolni arra, miért is gyullad 
meg a gázláng a megemléke-
zésen. – Ez egy kicsit hasonlít 
az olimpiai lángra. A reményt 
jelképezi számunkra. Ameddig 
ég a gázláng, ameddig évenként 
meg tudjuk gyújtatni, addig azt 
szimbolizálja, termelünk még 
a környéken kőolajat és gázt –
hangsúlyozta az ünnepségen Tö-
rök Károly, az Országos Magyar 
Bányászati-Kohászati Egyesület, 
Kőolaj- Földgáz- és Vízbányásza-
ti Szakosztály, Dunántúli Helyi 
Szervezetének elnöke.

VINCZE Adél
fotó: Bakonyi Erzsébet



ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 58.

OROSZLÁN (07.23-08.23): A feledékenység tünetei mutatkoznak meg mostanában a beszédében. Egyszer a szemüvegét felejti a buszmegállóban, másszor a táskáját a 
buszon. Minél előbb szedjen vitaminokat! 
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AZ A CÉL ÁLLT ELŐTTEM, 
HOGY SEGÍTSEK 

panaszt okoz, akkor már nem 
tudjuk visszaállítani a normál 
állapotot. Addig kell megvigyáz-
ni – ugyanúgy, ahogy az egész-
ségünket is –, amíg ép, amikor 
már sérült, akkor már nehéz. Oda 
kell figyelni a testsúlyunkra, a 
rendszeres mozgásra és arra is, 
hogy például hogyan állunk fel 
a székről. Párhuzamos lábbal, 
és ha tehetjük egy bizonyos kor 
után karfás székre üljünk, és egy 

Az orvosi szememmel, ha me-
gyek a gyerekeimmel az utcán és 
látom, hogy valaki sántít, mind-
járt mondom, hogy neki a csípője 
fáj, őneki a botot a másik kezébe 
kéne fogni, neki alacsonyabb 
botra lenne szüksége. A gyerekek 
rögtön megjegyzik, hogy anya, 
most felejtsd el a munkádat, de 
hiába, a civil életben sem lehet. 
Az ízületeinkre vigyázni kell, mert 
ha már elkopott, tönkrement és 

Te, hogy kelsz föl az ágyból? – intézte hozzám a minap a szokat-
lan kérdést az ügyvezetőm. – Nem szoktam erre figyelni, fölke-
lek, kimegyek a konyhába, iszok egy pohár vizet és kávét főzök, 
hogy fölébredjek – válaszoltam. Azt már nem árultam el neki, 
hogy én mindig bal lábbal kelek föl, az ágyam elhelyezkedé-
séből adódóan. Nem úgy van az – folytatta meglepődésemet 
látva. – Ha vigyázni akarsz a gerincedre, akkor nem mindegy, 
hogy állsz föl! Nekem megtanította dr. Fliszár Mária főorvosnő, 
amikor bent feküdtem a kórházban az osztályán. 
Tovább motoszkált a fejemben a munkahelyi vezetőm diszkrét 
kérdése, és az Érdekes emberek, érdekes történetek című so-
rozatunkban meg is kérdeztük dr. Fliszár Máriától, a Kanizsai 
Dorottya Kórház Mozgásszervi Rehabilitációs Osztályának osz-
tályvezető főorvosától, hogyan is kell felkelni az ágyból.

kicsit segítsünk rá a kezünkkel 
is, hogy ne csak a térdízületünk 
terhelődjön a felállásnál. Ülésnél 
a keresztbe tett lábak is túlterhe-
lést okozhatnak.

Az ágyból felkelésnél először 
oldalra elfordulunk, letesszük a 
lábunkat a szőnyegre és kézzel 
felnyomjuk magunkat. Ha felü-
lünk, ahogy a testsúlyunk ráne-
hezedik a gerincoszlopunkra, az 
összepréseli a csigolya közti porc-
korongokat, emiatt az óhatatlanul 
terhelés alá kerül és kopni fog. 
Elveszti a rugalmasságát, apró 
kis berepedések jönnek rajt létre, 
attól fogva már panaszt okoz, nem 
tud meggyógyulni. Már fiatalon 
figyelni kell rá, hogy ne görnyedt 
testtartással üljünk a számítógép 
monitorja előtt. A fiatalok iskolás 
korukban órákon keresztül lógat-
ják a fejüket, miközben okostele-
fonjaikon játszanak, és emiatt fia-
tal felnőtt korukban komoly nyaki 
gerincpanaszok jelentkezhetnek 
náluk. Ha a fejünket csak pár cen-
tit előre hajtjuk, ott a nyakizmokra 
már 5, 10, 15 kg-os teher tevődik, 

amire nem is gondolnánk. Sporto-
lásnál is inkább a kétkezes sportot 
kell választani, hogy egyformán 
terhelődjön mind a két oldalunk. 
Bevásárlásnál szintén két szatyrot 
vigyünk magunkkal, hogy a súly 
miatt ne egyoldalas legyen a ter-
helése a gerincünknek. Tudunk 
tenni az egészségünkért egy kis 
odafigyeléssel, és ha ez berögzül, 
utána már automatikussá válik 
– mondja biztatóan a főorvosnő. 
– Azt is szoktam javasolni, hogy-
ha autóval megyünk bevásárolni, 
ne a bejárathoz legközelebb lévő 
parkolóban álljunk meg, hanem 
a parkoló túlsó végén, mert akkor 
legalább egy kicsit sétálunk. Ah-
hoz, hogy sétáljunk, a gerinc és a 
csípőtáji izmok összehangolt mű-
ködésére van szükség, és ebből 
következik, hogy ez a minimális 
mozgás is mennyit tud segíteni a 
vázizomzat erejének megtartásá-
ban. Napi fél óra séta mindenkép-
pen ajánlott. Emellett 2000 Ne D 
vitamin pótlással már teszünk az 
egészségünkért, a csontritkulás 
megelőzéséért.



SZŰZ (08.24-09.23):  Nem véletlenül telnek el az estéi a nosztalgiázás jegyében. Tudat alatt azt szeretné, hogyha ugyanazok az események megismétlődnének 
önnel, mint tavaly ilyenkor, szarvasbőgés idején. 
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KISGYERMEKKOROMTÓL 
AZ ORVOSI PÁLYÁRA  
KÉSZÜLTEM

Amióta emlékszem, orvosi pá-
lyára készültem, más nem is jött 
szóba. Igazából a gyermekorvosi 
pálya volt a vágyam, és minden-
képpen a kanizsai kórházban 
szerettem volna elhelyezkedni. 
A diploma megszerzésekor azon-
ban a gyerekosztályon nem volt 
üres állás és egy véletlen foly-
tán kerültem a reumatológiára, 
amit az évek során úgy éreztem, 
hogy jó választásnak bizonyult. A 
rehabilitáció is véletlenül jött. A 
struktúraátalakítás során a reha-
bilitáció nagyobb hangsúlyt ka-
pott, akkor kezdték felfejleszteni 
az osztályt, én meg éltem az adó-
dó lehetősséggel. Örülök, hogy 
így döntöttem. Nagyon hálás 
vagyok a szüleimnek azért, hogy 
kétkezi munkásként támogattak, 
bíztak bennem. Egy somogyi fa-
luból, Inkéről jöttem, ott abban 
az időben nem volt szokványos, 
hogy gimnáziumban tanuljanak 
tovább a gyerekek. A szüleim 
biztosították a tanulásomat, én 
pedig igyekeztem megtenni 
mindent, hogy elérjem a magam 
által elképzelt jövőt. A mai napig 
hálás vagyok nekik, hogy milyen 
sok energiát fektettek abba, hogy 
a tanulásomhoz a feltételeket 
biztosítani tudják. Az általános is-
kola után Csurgón a patinás gim-
náziumban folytattam a tanulást, 
majd a Pécsi Orvostudományi 
Egyetemen szereztem diplomát. 
Azért választottam az orvosi pá-
lyát, hogy segíthessek a beteg 
embereken, és mindent megtet-
tem azért, hogy jó orvos legyek. 

A reumatológiai osztályon tör-
ténő munkám során egyértelmű-
vé vált számomra, hogy itt sokat 
tudok tenni azért, hogy a céljai-
mat megvalósítsam. Emlékszem 
rá, leírhatatlan érzés volt, amikor 
az általam felvett első, ágyban 
fekvő beteg egy hárompontos 

bottal önállóan ment haza. Nem 
mindegy sem magának a beteg-
nek, sem a közvetlen családjá-
nak, hogy milyen mértékű moz-
gásképességgel rendelkezik, és 
ebből adódóan milyen minőségű 
életet fog élni. Ágyban fekve nézi 
a „plafont”, esetleg ki tud menni 
az utcára, és kitárul előtte a világ. 
Ezáltal megváltoznak a társas 
kapcsolatai és a környezetéhez 
való viszonya. 

Amíg önállóan, segédeszköz 
nélkül élünk – tudunk sétálni, 
egyedül ügyet intézni, öltözköd-
ni és még sorolhatnám – nem 
is fogjuk fel, hogy ez mekkora 
kincs. A mi feladatunk, de úgy is 
fogalmazhatnánk, hogy a külde-
tésünk ezt visszaadni, egy jobb 
életminőséget elérni. Nem vélet-
lenül választottuk mottónknak az 
osztályon:

„Rehabilitálni annyi, új lehető-
séget adni az élhető életre”.

POZITÍVAK A VISSZAJELZÉSEK,  
HOGY SZÜKSÉG VAN 
A MUNKÁNKRA

A kórház Semmelweis-napi 
ünnepségén Semmelweis Ignác 
Emlékéremmel  jutalmazta az 
egészségügyi intézmény vezeté-
se 2021-ben.

Az emlékérem átadásánál az 
egészségügy és a kórházunk 
érdekében végzett odaadó te-
vékenységemet és a kiemelke-
dő munkásságomat értékelték. 
Nyilván az ember szívvel-lélekkel 
végzi a munkáját, de a családban, 
az élethelyzetekből adódó válto-
zások során velünk is előfordul, 
hogy kicsit leengedünk, csökken 
a motivációnk. Ez az elismerés 
egy újabb ösztönzést adott ah-
hoz, hogy érdemes a munkámat 
végezni, mert értékelik, hogy sok 
emberen segítünk. Alázattal vé-
gezzük a munkánkat, empátiával 
tesszük, és ez pozitív visszajelzés 
volt arra, hogy szükség van ránk 
és a munkánkra.

2019-ben a Vállalkozók és 
Munkáltatók Országos Szövetsé-
gének (VOSZ) Zala megyei szer-
vezete által szervezett Prima Díj 
különdíját vehette át.

A Prima Díj esetében a főigaz-
gató úr indoklása alapján tudom, 
hogy megítélésük szerint az 
osztályunkon magas színvonalú 
munkát végzünk – a vezetésem 

alatt szereztük meg a III-as prog-
resszivitási szintet az osztály szak-
mai besorolásánál –, a betegek 
és hozzátartozóik visszajelzése 
alapján is megteszünk mindent a 
gyógyulásukért, ezért gondolták, 
engem jelölnek a díjra.

Gyakran elmondom, hogy há-
lás vagyok a sorsnak, mert azzal 
foglalkozhatok, amit szeretek, 
és olyan munkatársakkal vagyok 
körülvéve, akik szintén alázattal, 
empátiával, megfelelő szakmai 
elhivatottsággal végzik a munká-
jukat. Az osztályon team munka 
folyik, 60 szakember munkáját 
koordináljuk, itt együtt időn-
ként csodákra vagyunk képesek 
szerintem. Egymás gondolatát 
ismerjük már, tudjuk, mit le-
het kihozni az adott helyzetből, 
mennyit tudunk a beteggel a fej-
lődésében elérni, közös a célunk, 
közösek az irányelveink.

KEVÉS A SZABADIDŐM, 
DE HASZNOSAN TÖLTÖM

Szabadidőmben nagyon sze-
retek olvasni, amit mindenkinek 
ajánlok. Ha az ember nem hite-
les, nem mutat jó példát, mert 
például dohányzik, vagy elhízott 
és nem mozog, akkor hogyan 
mondja a betegnek, hogy őrizze 
meg az egészségét, a mozgáské-
pességét. Pár éve heti rendsze-
rességgel jógázom, és azóta én 
magam is érzem, hogy változtam 
a hozzáállásban, a temperamen-

tumomban. Tudom, hogy vannak 
dolgok, amiket el kell engedni, 
van, amit komolyabban kell ven-
ni. Egy kicsit az önértékelésem is 
megváltozott, és nyilván jót tesz 
a kondíciómnak, a kedvemnek. 
Nagyon sokan, amióta odajárok, 
a közvetlen környezetemből, de 
a betegek közül is többen mond-
ják, hogy kipróbálták a jógázást, 
és milyen jót tett a közérzetük-
nek. A fenti példa is mutatja, 
hogy elég egy kis noszogatás a 
közvetlen-közvetett környeze-
tünkből azért, hogy változtas-
sunk a régi szokásainkon. 

A gyerekeimmel nagyon sokat 
vagyunk együtt. „Kirepültek” 
már a családi fészekből, azóta 
egy kicsit több lett a szabadidőm, 
de mindig szakítunk időt a közös 
programokra is. Szeretek szín-
házba járni, kimondottan nem 
sportoltam életemben, de síelni 
is nagyon szeretek telente. A gye-
rekek nem követtek a pályán, azt 
mondták, látták mennyit tanu-
lok, dolgozok, és nincs úgy meg-
becsülve az orvosi hivatás.

A példaképekről szólva dr. 
Fliszár Mária osztályvezető főor-
vos megosztotta velünk, pá-
lyakezdőként Sebestyén főorvos 
úrnál töltött el egy kis időt, őt 
nagyon megszerette, sokat ta-
nult tőle, és Szent-Györgyi Albert 
a nagy példaképe…

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Gördülékenyen telnek a napjai. Nem árnyékolja be sem kudarc, sem féltékenység. Még a keserves fogyókúráját is siker koronázza. Egyszóval, 
van minek örülnie.
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CITY TÜNDÉR, GREEN GERILLA ÉS HŐS LAKOS…
Júliusban ünnepelte második születésnapját a Loco-Motiv Közösségi Alapítvány Nagykanizsa. Egy budapesti alapítvány által kiírt 
pályázatra jelentkezett három évvel ezelőtt Fülöp Réka, az alapítvány 8 tagú kuratóriumának elnöke. A 23 pályázó közül hatot 
választottak ki, közöttük a kanizsait is. Így került kapcsolatba a közösségi alapítvány fogalommal, ami Magyarországon nem egy 
elterjedt alapítványi forma. 

Összesen kettő működött az 
országban, az egyik Ferencvá-
rosban, a másik Pécsett. Ennek 
a lényege, szemben az összes 
alapítványi formával, hogy nem 
egyetlen ügyre fókuszál. - Az a 
vállalásunk, hogy megpróbálunk 
a városban működő civil szerve-
zeteknek, a szociális szférában 
tevékenykedő közösségeknek, 
vagy akár magánszemélyeknek, 
baráti társaságoknak segíteni az 
álmaik megvalósításában, még-
pedig úgy, hogy megpróbáljuk 
a pénzügyi alapot megteremteni 
hozzá. Magyarul, mi megyünk ki 
az adományozóinkhoz, megke-
ressük őket személyesen, online, 
kampányokkal, vagy akár rendez-
vényekkel, és tőlük próbálunk 
támogatást kérni ahhoz, hogy a 
pénzt pályázati úton tovább tud-
juk adni a helyieknek – kezdte Fü-
löp Réka. Az alapítvány alapelve, 
hogy minden helyben valósuljon 
meg, helyi forrásokból és helyi 
ügyeket támogatva. Nagyon 
nagy bizalmi együttműködésről 
van szó, hiszen a támogatóink-
nak el kell hinniük azt, hogy mi 
valóban jó célokra fordítjuk a 
pénzt. Ugyanis előre nem tudjuk 
megmondani, hogy például álla-
tok megmentésére vagy beteg 
gyerekek megsegítésére, mert 
nekünk nem ez a dolgunk. 

Felállítottunk 3 olyan célterü-
letet – City Tündér, Green Gerilla 
és Hős Lakos –, amire már lehet 
hivatkozni. A City Tündér hátrá-
nyos helyzetű, nehezebb sorsú, 
elesettebb emberek támogatá-

sát jelenti összefoglaló néven. 
A 2. elnevezés a zöld ügyekkel 
foglalkozik. Akik elkötelezettek a 
természet, a környezetvédelem, 
a fenntarthatóság iránt, azok erre 
a célra tudnak adományt adni. A 
Hős Lakosnak elnevezett terület-
hez tartozik a közösségi ügyek tá-
mogatása. A pályázatainkat ezek 
alapján írjuk ki. Egy évben 4 pá-
lyázati szakaszunk van, jelenleg 
mindegyikhez 2 millió Ft-ot tu-
dunk hozzárendelni. A következő 
pályázatunk szeptember 4-től a 
City Tündér köré épül. A megva-
lósítási ideje a november-decem-
ber-januári időszakra vonatkozik, 
és tudjuk, advent környékén vég-
zik a legerősebb munkát a segítő, 
a szociális szervezetek.  Ebben az 
időszakában őket igyekszünk tá-
mogatni. 

Az alapítvány munkaterve 
szerint a következő esemény 
szeptember 15-én a Film-pik-
nik, magyarul egy kertmozi lesz, 
kibővítve zenével, koncerttel a 
Plakát Ház udvarában. A rendez-
vény elsődleges célja, hogy ado-
mányokat gyűjtsünk a szervezet 
számára. A másik fontos célja 
pedig, hogy egy társaságba hív-
juk az adományozóinkat, melyre 
természetesen szeretettel várunk 
mindenkit. A rendezvényt egy 
támogatói jegy megvásárlásával 
lehet meglátogatni. Ennek bevé-
telét szintén az alapítvány céljaira 
fordítjuk. 

Mindezeken kívül egész évben 
érdemes követni a tevékenysé-
günket mind a támogatók, mind 

a pályázók köréből, mert nagyon 
sok aktivitást, programot terve-
zünk még erre az évre – hívta fel a 
figyelmet Fülöp Réka. – Van saját 
honlapunk is, a locomotivnk.hu, 
ahol minden információ megta-
lálható rólunk. Ha bárki kíváncsi 
ránk, keressen bennünket, mert 
az a célunk, hogy minél többen 
ismerjenek meg bennünket. 

Van még egy folyamatban lévő 
kampányunk, amire szintén ér-
demes odafigyelni – tette hozzá 
a kuratóriumvezető. Meghirdet-
jük az Ötforintos kampányunkat, 
melyre azokat várjuk a Cukker ká-
véházban lévő gyűjtőhelyen, akik 
az ötforintosaikat szívesen fel-
ajánlanák jó célokra. A Loco-Mo-
tiv vezetése megígéri, a legjobb 
helyre kerül. A magyarországi 
adományozási kedv, kultúra 
egyébként nagyon vegyes képet 
mutat – jegyezte meg. – Sokan 

szívesen adományoznának, de 
nem tudják, hogy kell elindulni. 
Ezt a munkát mi szívesen fölvál-
laljuk. Minden várakozásomat 
felülmúlta az a fajta élénk érdek-
lődés, amit eddig tapasztaltunk. 
Az előző pályázati szakaszban 
14 pályázat érkezett be, előtte 
pedig 13. Nagyon elégedett és 
boldog vagyok, hiszen ha van 
egy komoly összefogás, akkor 
talán hosszú távon meg tudunk 
szólítani a városban olyan közös-
ségeket, akik jól érzik magukat 
együtt, és közben jó célokat fo-
galmaznak meg közösen. 

Nem utolsó sorban Fülöp Réka 
megjegyezte, a kuratóriumba 
sikerült 7 olyan kanizsait meg-
szólítani, akik elkötelezettek a 
célok mellett, és jó velük együtt 
dolgozni.

BAKONYI Erzsébet



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 96.
fotó: Bodó Ákos

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Okos enged, szamár szenved – tartja a mondás. Ha nem akar szamár lenni, akkor legcélszerűbb dolog, ha nem megy bele semmiféle  
parttalan családi vitákba.
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NEM ÉRZIK JÓL MAGUKAT,  
DE SEGÍTHETÜNK
Ami egyszer szép volt, az most kiszáradt, vagy éppen haldoklik. 
Az örökzöldek – néhány fenyőféle, de leginkább a tuják – a köz-
területeken és a magánkertekben is szembetűnően kritikus ál-
lapotot mutatnak. Elsősorban díszítőelemként vannak ültetve, 
ám az utóbbi egy-két évben rohamosan pusztulnak. Minden-
nek van oka. Rovatunk most e témakörben szeretne segítséget 
nyújtani.

MEZŐGAZDASÁG

Akinek nincs kiskertje, vagy 
hegyi birtoka, az is láthatja a 
városban lépten-nyomon, hogy 
valami nincs rendben a szóban 
forgó növényekkel. Első ránézés-
re a kiszáradás jeleit lehet látni az 
örökzöldeken, helyenként egy-
egy foltban, vagy ágon, másutt 
a teljes növény, vagy akár egy 
egész tujasor halt el. Mi történt 
az örökzöldekkel? A válasz össze-
tett, elöljáróban annyit, hogy van 
megoldás. (Cikkünk nem a több 
évvel ezelőtt bekövetkezett luc-
fenyő pusztulásról szól, és nem 
érinti az úgynevezett karácsonyfa 
termelőket sem – a szerk.)

Egy kondícióromló folyamat in-
dult el pár évvel ezelőtt az örök-
zöld dísznövényeknél, a közte-
rületeken és a magánkertekben 
is. Hogy megértsük, miért, talán 
a 80-as évekig kell visszamen-
nünk, amikor elkezdtünk nyitni 

a külvilág felé, és járkáltunk er-
re-arra, láttuk a sok szép dísznö-
vényt a kertekben, a parkokban.  
A szakemberek és a magánem-
berek is elkezdték behozni eze-
ket a gyönyörű örökzöld fajokat 
– magyarázta Konrád-Németh 
Cecília, Nagykanizsa főkertésze. 
A fajok túlnyomó többsége olyan 
élőhelyről származik, ami hűvö-
sebb, párásabb a Kárpát-meden-
ce klímájánál, jellemzően nem 
őshonosak Magyarországon. A 
dél-nyugati országrész időjárási 
tényezői abban az időben még 
közelítettek a szóban forgó nö-
vények szükségleteihez, tehát 
a nyugati megyék optimális 
élőhelynek számítottak. Idővel 
pedig az egész országot bené-
pesítette a tetszetős örökzöld 
növény, a tujafélék termesztési 
vonala is megindult, elkezdődött 
a szaporítás – idáig a történelem 
– mondta a szakember. 

Az utóbbi 20-30 évben viszont 
oly módon megváltoztak a növé-
nyek életkörülményei, vagyis a 
Kárpát-medence időjárása, amit 
ezek a növények nem tudnak 
lekövetni, jelenleg egy hatványo-
zott leromlás tanúi lehetünk. - Ha 
egy eleve leromlott kondícióra 
érkezik egy-egy ilyen tikkasztó 
nyár, nyilván tovább romlik a 
növény egészségi állapota.  A 
csapadékhiány, a páratartalom 
hiánya, a nem megfelelő talaja-

dottságok, innen ered minden. A 
leromlott állapotú növényt a kór-
okozók és a kártevők is könnyeb-
ben elérik. Azt tudom tanácsolni, 
aki szereti az örökzöldeket és 
ragaszkodik hozzájuk, a hasonló 
tünetek megjelenésekor kezdjen 
el egy kicsikét kutakodni. Például 
egy nagyító segítségével néze-
gesse meg az elszáradt részeket. 
A rovarkártevőknek és a gomba-
betegségeknek vannak olyan 
tüneteik, amelyekből meg lehet 
állapítani, mi is az aktuális prob-
léma. Ezek beazonosítása nem 
könnyű, de megállapítható, hogy 
rovar vagy atka. Ezeket a részeket 
érdemes eltávolítani, lemetszeni 
a növényről, és megsemmisíteni. 
A megsemmisítés nem azt jelen-
ti, hogy a szemétdombra, vagy 
a komposztba dobjuk, hanem 
égessük el, megakadályozva így 
a tovább-fertőzést. Ha semmi ha-
sonló nyomot nem találunk, pél-
dául kis penészfoltokat, vagy szú 

járatokat, röpnyílást, vagy akár 
magát a rovart, akkor valószínű 
pusztán biotikus probléma van, a 
klímaváltozásból adódó leromlás 
és száradás. Ha mégis valamilyen 
fertőzésről van szó, lehet kémi-
ai növényvédelmet alkalmazni, 
mint a haszonnövényeknél, eb-
ben a gazdaboltok tudnak se-
gítséget adni. De ez a jéghegy 
csúcsa. Az örökzöldek jelenléte 
nem csupán esztétikai, ökológiai 
szempontból különösen hang-
súlyos. A madarak egy - egy na-
gyobb vihar esetén, vagy télen 
ezen növények ágai közt lelnek 
menedéket, ebből a szempont-
ból is fontos, hogy legyenek. Ha 
valaki felveszi a harcot a klímavál-
tozás ellen, kitart az örökzöldek 
mellett, eleve megfelelő földbe 
ültesse, és bizony a vízellátásról, 
a páratartalmukról gondoskodni 
kell – adta végül jó tanácsként a 
városi főkertész.

VINCZE Adél



SPORTAJÁNLÓ
SZENTLŐRINC   —  FC NAGYKANIZSA  

2023. 09.09. 16:00

FC NAGYKANIZSA  —  PTE-PEAC
2023. 09. 24. 16:00  

GÁRDONY-AGÁRDI GYÓGYFÜRDŐ  —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 10.01. 15:00

FC NAGYKANIZSA  — FC DUNAFÖLDVÁR
2023. 10. 08. 15:00  

A kiskanizsai csapatból László Roland (jobbról) és a keresztúri Szabó István  
csatázik a labdáért a Sáska - Murakeresztúr mérkőzésen

A hölgyek a Nagykanizsai Olajbányász SE kézilabdáját is  
felidézhették a Zala válogatottjával közös mérkőzésükön

fotó: Polgár László

fotó: Polgár László

NYILAS (11.23-12.21): Meglepően új vonásokat fedezhet fel egy régi ismerősében. Ha elfogadja a meghívását egy kávéra, meglátja, napestig el tudnak majd  
beszélgetni egymással. 
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KÖVETKEZHET A VÁRVA VÁRT MECCS
A labdarúgó NB III-ban az FC 

Nagykanizsa biztos győzelem-
mel hangolt csoportja talán 
legnagyobb rangadójára, míg 
a vármegyés versengések első 
osztályában a negyedik forduló 
árnyaltabb eredménysort tarto-
gatott „térségbeli” együtteseink 
számára.

Szombaton 16 órától rendezik 
a futball harmadik vonalának 
egyik legnagyobb érdeklődéssel 
kísért találkozóját a Dél-nyugati 
csoportban, nevezetesen a gól-
különbséggel második helyen 
álló Szentlőrinc SE a negyedik 
kanizsaiakat fogadja, a két ve-
retlen csapat mérkőzése igazi 
csemegének ígérkezik a baranyai 
helyszínen. A piros-kékek már-
már fölényes sikerrel hangoltak 
a rangadóra, hiszen 4-0-s sikert 
könyvelhettek el az Érdi VSE ellen 
a Bányász-pályán, a hazaiak talá-
latait János Norbert (2), Lőrincz 
Bence, valamint Fehér Barnabás 
jegyezték.

A zalai „vármegyés végeken”, 
annak is I. osztályában a Kiskani-
zsa – Deák-Gizmó Murakeresztúr 

SE külön pikantériával is bírt, hi-
szen az időközben játékos-edző-
vé „avanzsáló” Rácz Szabolcs 
éppen a keresztúriaktól érkezett 
(vissza) a Sáskák SE-hez. Kiska-
nizsán a hazaiak úgy tettek, mint 
gyakorlatilag két esztendeje egy 
akkori újonc, a Zalaszentmihály 
SE-vel szemben, nevezetesen 
ezúttal is 5-3-ra nyerték a hazai 
találkozójukat.

Szepetneken az előző kör 
szomszédvári rangadóján, a 

semjénházai pályán elszenve-
dett vereségüket szerették volna 
kiköszörülni a Zalalövői TK elleni 
találkozón a vendéglátók, s ez 
sikerült is, hiszen egy 2-1-re meg-
nyert találkozót könyvelhettek 
el. Vidékünkről a Semjénháza SE 
már nem járt ilyen jól, mivel Zala-
szentgróton 3-1-re kikaptak.

A második vonalban a Miklósfa 
SE mérkőzése gólfesztivált hozott 
Bödén, az más kérdés, hogy a 
miklósfaiak ennek kevésbé örül-

hettek, lévén a hazai legénység 
nyert 5-4-re (tegyük hozzá, a 
nagykanizsai városrész csapata 
a 78. perctől, 5-0-s hazai előnyt 
követően lényegében egy új mér-
kőzést kezdett...). A Znet Telekom 
Becsehely SE otthonában köny-
velhetett el győzelmet, 4-1-gyel 
zárták le a Nagylengyeli SE elleni 
meccsüket.

POLGÁR László

GÁLA SZÜLETÉSNAPPAL

Minden bizonnyal a szervezők 
sem lehettek elégedetlenek az-
zal, amilyen érdeklődés kísérte 
a Kanizsa Aréna lelátójáról azt 
a helyi kézilabda gálát, amely a 
múltat volt hivatott összekötni a 
sportág nagykanizsai jelenével, 
jövőjével.

A korábbi – akár helyi – kézi-
labda sztárok megmozdulásait 
mintegy nyolcszáz néző jutal-
mazta nem egyszer hangos taps-
sal, melyet akár a Veszprém férfi 
csapatának egykori menői, akár 
a pécsi, fővárosi, no meg a kani-

zsai ikonok konstatáltak széles 
mosoly kíséretében, s persze ne 
feledkezzünk meg a hölgyekről 
se, hiszen Mátyás Augusztától 
Elena Golovkótól Utasi Ágotáig 
tartott azon résztvevő játékosok 
sora, akik a zalai kézilabdának is 
hírnevet szereztek.

A férfi örökifjú öregfiúk mini- 
tornája végül úgy alakult, hogy 
megosztott első helyezést szer-
zett a Veszprém és az Old Boys 
Budapest között, a bronzmeccs 
után pedig PEAC Old Boys győ-
zelmet írhattak fel a szervezők a 

Tungsram SE ellen. Utóbbiak so-
raiban aztán egy váratlan öröm-
teli helyzet is előállt...

- Pont úgy jött össze, hogy a 
Tungi korábbi klasszisa, Krichen-
baum Tibor e tornánk idején ün-
nepelte szülinapját, s készültünk 
is Krikinek egy kis meglepetés-
sel – fogalmazott a nagykanizsai 
klub ügyvezetője, Musits Róbert. 
- Próbáltuk persze előtte titokban 
tartani, s úgy gondolom, ez sike-
rült, mert a hatás, ahogy meg-
állapíthattuk, roppant kedvező 
volt.

Azt még rögzítsük, hogy a 

férfiak versengésében a legjobb 
játékosnak Pérez Carlost (Veszp-
rém), kapusnak Hoffmann Ákost 
(Old Boys Budapest), védekező 
játékosának Schuch Timuzsint 
(Veszprém) választották, míg a 
gólkirály Jose Savon (Veszprém) 
lett. Az elismerés rajtuk kívül járt 
még a gála folyamán a Tungsram 
SE Nagykanizsa leány és fiú után-
pótlásának is, aztán az egyesület 
férfi NB II-es bajnokcsapata fel-
készülési találkozó keretében a 
nagyatádiak ellen mérhette le, 
hol is tart a bajnokság rajtja előtt.

POLGÁR László



Junior kick-boxban is remekel a 
nagykanizsai Nagy Zeusz Kristóf

fotó: Polgár László

BAK (12.22-01.20): Egy esemény napokra gondolkodóba ejtheti. Megtudja, hogy egy barátja irigykedik önre, melyet egyértelműen a tudomására is hoz. Tisztázzák 
a helyzetet, amíg nem lesz baj belőle! 
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JÓ FELKÉSZÜLÉSÜK LETT A KESZTHELYIRE
A közel negyven induló, össze-

sen 56 mérkőzést játszott Nagy-
kanizsán a kétnapos 4. Plappa- 
Cars-HEAD teniszversenyén – a 
Kanizsa TC pályáin.

A verseny lényegében nem-
zetközi jelleget is öltött, hiszen a 
nevezők között a magyarok – és a 
házigazda kanizsaiak – mellett egy 
horvát sportoló is felbukkant.

A kánikulában rengeteg védői-
tal fogyott, de az indulók jól bírták 
és színvonalas, sportszerű mérkő-
zéseket játszottak – összegzett a 
főszervező Baranyás Zoltán.

Hazai versenyükön jól szere-
peltek a kanizsaiak, közülük leg-
eredményesebben Nagy Csaba 
szerepelt, hiszen két első és egy 
harmadik helyet gyűjtött, míg a 
hölgyeknél Strohmayer Beáta két 
elsőséget könyvelhetett el.

Nyílt párosban például a Nagy 
Csaba–Walter Péter nagykani-
zsai páros nyert hatalmas küzde-
lemben a zalaegerszegi Molnár 

EB-BRONZOS KANIZSAI
Az Isztambulban megrende-

zett utánpótlás kick-box Euró-
pa-bajnokságon – amelyen 38 
ország több, mint 1600 verseny-
zője indult – Magyarország az 
éremtáblázaton Nagy-Britannia 
és Bulgária mögött a harmadik 
helyen végzett – olvasható a 
Magyar Kick-box Szakszövetség 
közösségi oldalán.

A 2028-as olimpiára pályázó 
sportág kontinensviadalán a 
sportág mind a hét szabályrend-
szerében, több korosztályban 
osztottak érmeket. A 18 éven alu-
li magyar fiatalok nem kevesebb, 
mint 29 aranyérmet szereztek. A 
magyar válogatott emellett 35 
ezüstéremmel és 56 bronzérem-
mel gazdagodott.

Törökországban az utóbbiak, 
tehát a harmadik helyezettek 
között köszönthették a nagykani-
zsai Nagy Zeusz Kristófot is, aki az 
Eb junior korosztályos 60 kg full 
contact kategóriájában állhatott 
fel a dobogó harmadik fokára. 
Zeuszról a korábbiakban már 
adhattunk hírt – kanizsai színek-
ben - az ökölvívó eredményeinek 
apropóján, a kick-box utánpót-

lás Európa-bajnokságra pedig 
a szombathelyi Controll SE Kick 
Box egyesületétől kerülhetett ki 
a magyar válogatott tagjaként.

POLGÁR László

Előbb Nagykanizsán, majd Keszthelyen bizonyítottak a dél-zalai teniszezők

József–Gulyás Roland duóval 
szemben. 55+ korosztályos férfi 
párosban viszonylag simán győ-
zött Nagy Csaba a – már említett 
Horvátországból érkező - kapron-
cai Mario Vrabec oldalán a Papp 
Tamás–Péntek István páros ellen.

Női párosban Strohmayer 
Beáta–Tóth Emese két órás küz-
delemben kerekedett felül a 
Csalló Andrea–Bruncsics Andrea 
kettősön. Vegyes párosban jó já-
tékkal a Strohmayer Beáta–Szakács  
Attila egység lett az első - a reme-
kül játszó Csalló Andrea–Vukics  
József páros előtt. A férfi vigaszá-
gat Sallay Zsolt és Varga Béla zárta 
elsőként.

Keszthelyen aztán két érmet 
szereztek a kanizsai szeniorok a 
rangos ITF MT700 Lénárt László 
Emlékversenyen. 75+ korosztá-
lyos egyéniben Hofstadter Lajos, 
65+ párosban Péntek István, 
Peter Feriancik oldalán zárt a har-
madik helyen. Érdekesség, hogy 

a Balaton-parti versenyen indult 
az ausztrál Paul McNamee, négy-
szeres Grand Slam-páros bajnok, 
valamint egyszeres vegyes páros 
bajnok, aki a 65+ párosban győ-
zött, egyéniben pedig a 9-16. he-
lyen végzett.

Kanizsai eredmények. 75+ 
egyéni: 3.Hofstadter Lajos (Ka-
nizsa TC). 65+ páros: 3. Péntek 
István-Peter Feriancik (Kanizsa 
TC-SVK), … 9-16.Baranyás Zol-

tán-Koehler Erich (Kanizsa TC-
GER). 65+ egyéni: 9-16. Horváth 
Zoltán (Kanizsa TC) és Baranyás 
Zoltán, … 17-32. Péntek István. 
65+ vegyes páros: 5-8. Orbán 
Zsuzsanna -Baranyás Zoltán (Bp.-
KTC). 55+ egyéni: 9-16. Nagy 
Csaba (Energia Szabadidősport 
Klub). 50-55+ vigasz: 2. Nagy 
Csaba. 45+ vegyes páros: 5-8.
Strohmayer Beáta-Szakács Attila 
(Kanizsa TC-ZTE).

POLGÁR László

A HELYI KÉZILABDA OTTHONA 
LESZ A KANIZSA MÉDIAHÁZ 

A Tungsram SE Nagykanizsa 
és a Kanizsa Médiaház együtt-
működésének köszönhetően a 
2023/24-es szezonban is látha-
tóak lesznek a helyi kézilabdacsa-
patok mérkőzései a városi televí-
zióban. Kollégáink a közvetítés 
mellett exkluzív tartalmakkal is 
készülnek a helyi sportbarátok-
nak. 

Nagykanizsa az egyik legna-
gyobb hagyományokkal ren-
delkezik a kézilabdát illetően a 
nyugat-magyarországi régióban, 
és ezekhez a tradíciókhoz méltó 
várakozásokat fogalmazott meg 
a helyi egyesület vezetése is. A 
férfiak 2020 óta folyamatosan a 
tabella élén végeznek az NB II-
ben és a 2023/24-es idényben 
is egyértelműen a bajnoki cím 
és a feljutás számít az elsőszámú 
célkitűzésnek. Az elmúlt években 
folyamatosan közvetítettük a ha-
zai bajnoki mérkőzéseket, az idei 
évre viszont szorosabbra fonó-
dott a Tungsram SE és a Média-
ház együttműködése. A bajnoki 
fordulókat megelőzően – a lab-
darúgómeccsekhez hasonlóan 

– beharangozóvideókat teszünk 
közzé a YouTube-csatornánkon, 
amelyekben a vezetőedzővel és 
a játékosokkal készítünk interjú-
kat. Ami azonban a legnagyobb 
változásnak számít, az előttünk 
álló idényben valamennyi ka-
nizsai érintettségű hazai férfi 
mérkőzést élőben sugározzuk a 
Kanizsa Arénából vagy a Tungs-
ram csarnokból a legnagyobb 
videómegosztón. Természetesen 
a hölgyek bajnoki idényéről sem 
feledkezünk meg, ahogyan azt 
az előző évben megszokhatták, 
a női csapat itthoni meccseiről 
is felvételt készítünk, amelyet a  
Kanizsa Televízióban adunk le. 

KÁLOVICS Tibor 



VOKSH 
OKTATÁSI 
KFT
Nagykanizsa, Ady Endre utca 30.

Szerezzen Nálunk gépkezelői jogosítványt, vagy bővítse 
a már meglévőt bármely gépcsoport-típussal!

Várjuk jelentkezését targoncavezető, földmunkagép-
kezelő és emelőgép-kezelő képzéseinkre. 

Következő várható vizsgaidőpontunk: szeptember 28.

Jelentkezési határidő: szeptember 12. 

Várjuk jelentkezését kategóriás online képzéseinkre is! 

33 éve az úton társak vagyunk! 

Telefon: +36 30 491 7051
 e-mail: nagykanizsa@voksh.hu web: www.voksh.hu

További híreinket 
megtalálják a

www.kanizsaujsag.hu
oldalon.

1

VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Váratlan meglepetés érheti. Egy régi ismerőse segítő kezet nyújt önnek, melynek eredményeképpen magasabbra juthat a ranglétrán.  
Nyugodtan fogadja el a közeledését. 
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KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2023.09.12. (kedd) 
10:00-13:00 

Nagykanizsai  
Rendőrkapitányság

2023.09.12. (kedd) 
14:30-17:30 

Vöröskereszt  
(Nagykanizsa, Sugár út 28.)  

A megjelenítést ezúton is köszönjük!

Véradásaink időpontját megtalálják a 
Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

A 2023. augusztus 23-i  
számunkban  

megjelent rejtvény 
megfejtése:

HA UNATKOZOL, AZ 
AZT JELENTI, HOGY 

BIZTONSÁGBAN VAGY.

PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Szeptember 15., 29. 17 óra  
GÉMKAPOCS TÁRSASJÁTÉK KLUB
Vezeti: Temesi Róbert és Szűcs Sándor
Szeptember 7., 14., 21., 28. 10 óra 
MARGARÉTA MÓKA – Ölbeli játékok 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit (Tel.: +36-30/616-0847)
Szeptember 14. (csütörtök) 19 óra 
ARANYAKKORD KONCERT
5 évvel ezelőtt egy ködös januári napon, szinte ész-
revétlenül született meg az Aranyakkord. A formáció 
kezdetben csak Kiss Tibor (Quimby) és Vastag Gábor 
(A Kutya Vacsorája) duójaként működött. Egysze-
rűen csak összecsengtek a próbaterem kanapéján 
eljátszott dalok, később pedig Gábor Andor „UFO” 
ütőhangszeres játékával vált teljessé a zenekar.
Jegyár: 5.500 és 5.900 Ft. A jegyek megvásárolha-
tók a www.tixa.hu weboldalon.
Szeptember 15. (péntek) 19 óra 
TOP LESZ – KORMOS ANETT STAND-UP COMEDY 
ESTJE
Kormos Anett stand-up előadásában szó lesz há-
zasságról, válásról, gyerekről, kamasz-gyerekről, 
világvégéről és mindenről, ami miatt sírni kéne, 
de csak röhögve lehet túlélni. Az előadást 18 éven 
felülieknek ajánljuk!
Jegyár: 4.500, 5.500 és 6.500 Ft. A jegyek megvá-
sárolhatók a www.jegy.hu weboldalon, valamint a 
HSMK jegypénztárában.
Szeptember 18. (hétfő) 17 óra 
TABLÓKIÁLLÍTÁSOK „A SZABADSÁGRÓL –  
KERTÉSZ IMRE” ÉS „A SZERETET TÖBB A HITNÉL –  
PILINSZKY 100” CÍMMEL
A Kertész Imre Intézet utazó kiállítása.
Megtekinthető: szeptember 22-ig a színházi elő-
csarnokban.

MEDGYASZAY HÁZ
Szeptember 16. (szombat) 20 óra 
BAZI NAGY METÁL LAGZI
Újra Nagykanizsán a legendás trió. Modern-Metal, 
Metalcore, Alternative-Metal és minden egyéb.
Fellépők: Without Frames, Lovecrose, 
Pair o’ Dice, Your Last Steps
Jegyár: 3.000 Ft

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Szeptember 15. (péntek) 18 óra 
Hadtörténelmi est
AZ OROSZ-UKRÁN HÁBORÚ BIZTONSÁGPOLITIKAI  
ÉS KATONAI ÖSSZEFÜGGÉSEI
Előadó: Dr. Kis-Benedek József biztonságpolitikai  
szakértő, egyetemi tanár
A részvétel INGYENES!

mailto:nagykanizsa@voksh.hu
http://www.voksh.hu/?fbclid=IwAR1RjAr11hg7tIpITRuMNCz4adc-4XLdhjrSLT9Gyq8OSeva8adVJHOuqA0


JÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓJÁTÉKOSKÁRTYA
REGISZTRÁCIÓ

ÉR
TÉ

KESÍTŐHELYEKEN

ÉS MÁR ONLINE IS
!

Az ingatlan képe illusztráció.

További részletek a lottózókban   
és a www.szerencsejatek.hu honlapon.

A nyereményjáték időtartama:  2023. augusztus 28. − 2024. március 3. 

HETI NYEREMÉNYEK:
1 x 500.000 FT
5 x 100.000 FT

JÁTÉKOSKÁRTYÁDJÁTÉKOSKÁRTYÁD
MOSTMOST

LEHETLEHET
LAKÁSKULCSLAKÁSKULCS
Játssz egy szelvényen 

legalább 1000 Ft értékben,
használd Játékoskártyádat, 

és nyerd meg álmaid otthonát!

FŐNYEREMÉNY:
EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ, EGY ÚJ ÉPÍTÉSŰ, 
PENTHOUSE-JELLEGŰ PENTHOUSE-JELLEGŰ 
BUDAPESTI LAKÁSBUDAPESTI LAKÁS

A nyereményjátékban csak értékesítőhelyeken, a feltételeknek megfelelő vásárlásokkal lehet részt venni.

Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_202x133.indd   1Szrt_Jatekoskartya_promo_lakasnyeremeny_202x133.indd   1 2023. 08. 25.   12:08:392023. 08. 25.   12:08:39

HALAK (02.20-03.20): Tegye túl magát az elmúlt hetek fárasztó napjain, és már most töprengjen el azon, hol töltsék az év végi ünnepeket! Egy szép téli utazás méltó 
lezárása lehet az évnek, ha idejében spórol rá. 

2023.09.06. 15REJTVÉNY



fotó:Miholics Szabolcs
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PEREC ÉS FONOTTAS CSINGAHEGYRŐL
Csendesné Dolinay Margit pék-

mester 1965-ben kezdte el ta-
nulni a szakmát. Idén utolsó évét 
kezdi meg a tanításban, de szí-
vesen adja át a tudását egy-egy 
rendezvényen is. A Csingahegyi 
Művész Műhely tulajdonosának 
a fia és Margit unokája barátok, 
osztálytársak, e kapcsolatnak kö-
szönhetően 7 éve jár a Csingára. 

A paraszti gazdaságban min-
denhez kellett érteni – utalt a 
gyermekkorára. – Az egyik fa-
lubelinek lova volt, a másiknak 
tehene, a nagyanyáméknak meg 
kemencéje. Az asszonyok otthon 
bedagasztották a kenyereket, és 
elhozták hozzánk, a mama, vagy 
a papa pedig kisütötte. A gyere-
kek is ott nézelődtek a kemence 
körül, és hogy ők is haraphassa-
nak valamit, az asszonyok készí-
tettek nekik kenyérlángost vagy 
kalácsot.

Akkoriban még nem volt 
hőmérő, nem tudták mérni a 
kemence hőfokát. A napraforgó-
szárat, kukoricaszárat viszonylag 
egyforma kévékbe kötötték, és 
azt mondták, most 8 kévés, vagy 
10 kévés sütés lesz. 

A kemencében a legegysze-

A PEREC VAGY A FONOTTAS  
HOZZÁVALÓI: 
A TÉSZTÁHOZ: 

1 kg liszt, 1 kocka élesztő, 1 ek 
só, 3 ek étolaj, pár dl langyos víz, 
kömény. 
(Ízlés szerint akár kevés tejföl, 
kefir, vagy akár a savó kis savany-
kás ízt és lágyságot ad a tésztá-
nak). 

A PANCS HOZZÁVALÓI:
3 ek liszt, 1 ek só és annyi víz, 
hogy palacsinta sűrűségű tésztát 
kapjunk. 

ELKÉSZÍTÉSE:
Kevés langyos vízben feloldjuk 

az élesztőt, a lisztbe belekeverjük 
a sót. Kidagasztjuk annyi langyos 
vízzel, hogy ne legyen se túl lágy, 
se túl kemény a tészta. Hagyjuk 
egy-két percet kelni, majd a for-
mázás után kenjük meg vízzel 
vagy olajjal és tegyük be a sütőbe 
sülni. Amikor pirulni kezd a teteje 
gyorsan kivesszük, és megszór-
juk a sós köményes keverékkel, 
vagy megpancsoljuk a panccsal, 
és visszatesszük még egy-két 
percre sülni. 

BAKONYI Erzsébet

rűbb hozzávalókból igazi finom-
ságok készültek. Perec, fonot-
tas, vagy egyéb más, aminek 
az alapanyaga liszt, víz, élesztő, 
só. Kevés olaj, esetleg kefir vagy 
joghurt, hogyha valaki kicsit 
ízesebb, vagy savanykásabb ízt 
szeretne, ezekkel tudja dúsítani. 
A nagyon egyszerű alapanya-
gokból nagyon finom és mutatós 
süteményeket lehet készíteni. Az 
ízesítéshez ajánlott a sós kömény 
keveréke, vagy a pancs. Nem 
csupán a kemencében, hanem 
otthon is el lehet készíteni gyor-
san és egyszerűen – javasolja 
Margitka. 

Kiadó üzlethelyiség
a város szívében

Elérhetőségünk: 30/799-4989

167 m2

Fő út 9.



ÉRDEKES EMBEREK 59.

NAGYKANIZSA ÉS 
TÉRSÉGÉNEK LAPJA 
XXXV. ÉVFOLYAM 
19. SZÁM
2023. SZEPTEMBER 20.

IRÁNY AZ EXPO

további részletek a 8-9. oldalon

Következő számunk 2023. október 4-én jelenik meg.

A FEJLESZTÉSEK 
VIHARÁBAN
–KANIZSAI 
POLITIKAI SZEMLE
Az a – nézőpont szerint – szerencsés vagy szerencsétlen helyzet 
állt elő Nagykanizsán, hogy egyszerre indulnak az 588 milliós 
kormányzati forrás projektjei, valamint azok a fejlesztések, ame-
lyek az idei költségvetés 411 milliós többletbevételéből lesznek 
finanszírozva. Így nem meglepő módon, mindkét frakció közös-
ségi oldalát a munkákhoz kapcsolódó bejelentések uralják.  

NÉPESSÉGCSÖKKENÉS  
– ELÖREGEDÉS,  
ELVÁNDORLÁS 

VAGY MINDKETTŐ?
Folyamatosan csökken a népesség Nagykanizsán, így az egykor 
több, mint 55 ezer főt számláló településen mára 45 ezernél is 
kevesebben élnek. Ebben pedig a természetes fogyás mellett az 
elvándorlás is jelentős szerepet játszik.

folytatás a 2. oldalon részletek a 3. oldalon

Betekinthettünk az ismert természetfotós, filmes min-
dennapjaiba, beszélgetésünk közben megelevenedett 
előttünk az az életpálya, amelyben a kép és az elektro-
nika rajzolta meg a fő irányvonalat. Rovatunk vendége 
Maros Sándor.

Nagykanizsa is részt vesz az 
október 4-én induló, Európa 
egyik legnagyobb, háromna-
pos ingatlankiállításán, az Expo 
Real-en Münchenben. 

4. oldal

Az ipari létesítmény jelenleg 
30 százalákos készültségnél 
jár. Funkcióját tekintve alkal-
mas logisztikai, raktározási, 
termelési célokra.

A gondoskodást és az ápolást 
nem lehet elhagyni, elhanya-
golni - sem a gyümölcsfáknál, 
sem az őszi dísznövényeknél.

KÉT FOGÁSNEM, KÉT DOBOGÓ ŐSZI KERT-TRENDÉPÜL AZ ÚJ CSARNOK

4. OLDAL 11. OLDAL

A Kanizsai Birkózó Sportegye-
sület számára az utóbbi hetek 
mozgalmasan alakultak, mind a 
fiatalabb, mind az idősebb kor-
osztálya számára.

13. OLDAL
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A FEJLESZTÉSEK VIHARÁBAN

mi van, kampány van?” és a „De 
sürgős lett hirtelen, csak nem 
választások lesznek?” tematikájú 
kommentek. De e sorok szerző-
jének kedvence a következő volt: 
„Nem tarthatnának minden év-
ben választásokat?” 

Valóban, az elhúzódó lista ki-
viteli elindulása és a nem terve-
zett idei bevételek elosztásának 
egybeesése azt eredményezte, 
hogy a kampány hajrájára ké-
szülhet el több, mint egy tucat 
beruházás. Ami politikai szem-
pontból nem biztos, hogy rossz, 
hiszen valószínűleg kevesebben 
emlékeznének 2024 júniusában 
egy 2022-ben felújított járdára, 
mint így, hogy mondjuk 3-4 hó-
nappal a voksolás előtt készül el. 
Mindezek ellenére a helyi Fidesz 
minden posztjában felhozza a 
késlekedést, azt az ÉVE számlá-
jára írva. A helyi kormányoldal a 
világhálón is elkezdett dolgozni, 
szeptember 11-től 19-ig, 13 posz-
tot szenteltek az 588 milliós listán 
szereplő fejlesztéseknek. Minden 
körzetet nyert képviselő szerepet 
kapott, Balogh László négyszer 
is. Az írások nyitása standard, 
rámutat a többségi frakció vélt 
hibáira: „A Kormány 588 millió 
forintos támogatásával számos 
munka valósulhat meg Nagyka-
nizsán, és a lista még hosszabb 
lehetett volna, ha Fodor Csabáék 
nem húzták volna az időt… Ezért 
is öröm számunkra, hogy a balol-
dali ÉVE-frakció több éves időhú-

zása után végre megvalósulhat 
ez a beruházás… A várost irányí-
tó baloldali ÉVE-frakció minden 
időhúzása ellenére Nagykanizsa 
számos pontján kezdődnek el 
a munkálatok… Megfeledkez-
ni róla, a problémát a szőnyeg 
alá söpörni azonban nagy hiba. 
Ahogy a fejlesztések hátráltatása 
és az időhúzás is. Nagykanizsán 
mégis ez történt, hiszen hiába 
adott a kormány 588 millió forin-
tot fejlesztésekre, a várost irányító 
baloldali ÉVE-frakció amíg tudta, 
húzta az időt.” 

Még júniusban világítottunk 
rá, hogy hiába indult el a munka 
a BLG-nél, a helyi kormányoldal 
egy sort sem szentelt neki, mind-
azok ellenére, hogy Balogh László 
és Dénes Sándor ezer szállal kö-
tődik az intézményhez, s ráadá-
sul Szabó Szilárd frakcióvezető is 
ott érettségizett. Na, ez a csend 
szeptember 14-én megtört, bár 
az íráshoz képviselői vagy pol-
gármesteri arcot nem csatoltak. 
A bejegyzés Czirákinét hibáztatja, 
hogy „két évig nem sikerült kiír-
niuk és lebonyolítaniuk a szük-
séges közbeszerzést, így most a 
vállalkozók kénytelenek voltak 
3 hónap alatt elvégezni a 9 hó-
napra tervezett munkát.” Végül 
olyan pletykát sem hagytak ki, 
miszerint „Czirákiné a szülőkkel 
és a gyerekekkel akarta kifestetni 
belülről az épületet”. Nem melles-
leg: a Cziráki család két nagyobb 
gyermeke is a Batthyányban vég-

zett, míg a legkisebb most is ott 
tanul, így az ügyvezető aligha 
érintett abban, hogy „méltatlan 
körülmények között legyenek a 
tanulók”. 

Az ÉVE szemlátomást nem vet-
te fel a kesztyűt, egyedül Horváth 
Jácint készített egy videót, amely-
ben az 588 millió kormányzati 
ajándékként történő kommuniká-
lásáról mondja el a véleményét. 
Ebben kiemelte: „a szolidaritási 
hozzájárulás brutális emelése 
2021-től, a gépjárműadó elvo-
nása 2020-tól, két évben az ipa-
rűzési adó részbeni elvonása 
és a reklámadó megszüntetése 
valójában kb. 3500 millió Ft elvo-
nást jelentett eddig. Vissza pedig 
ennél 500 millió forinttal keve-
sebbet kaptunk. Ennek a nagy 
kegyesen visszakapott pénznek 
a része az az 588 millió Ft is… 
A jövő év pedig még rosszabbul 
néz ki, hiszen az előzetes számítá-
sok szerint további 1100 millió Ft 
(!) elvonás körvonalazódik.” 

A beruházások közül az ÉVE 
politikusai is több esetben meg-
nyilvánultak, ilyen volt a Petőfi és 
a Hunyadi utcák kereszteződésé-
nél készülő gyalogátkelőhely, a 
Teleki-Platán víziközmű-rekonst-
rukció műszaki átadás-átvétele, 
a Rózsa utcai óvoda Csokonai te-
lephelyének és a Kertvárosi óvo-
dának a tetőfelújítása, valamint 
beharangozták a hamarosan in-
duló közvilágítási korszerűsítést. 

MIKÓ-BARÁTH György

2022 novemberében Balogh 
László a közösségi oldalán jelen-
tette be, hogy visszakapta Nagy-
kanizsa a Sberbankban ragadt 
forrását. Az 1,8 milliárd forint, 
az előzetesen jósolt 3-4 hónap 
helyett végül 7 alatt tért vissza 
Nagykanizsára, közte a fejlesztés-
re szánt 588 millióval. Már akkor 
úgy fogalmazott a polgármester, 
hogy elindulhatnak a projektek, 
„amit már csak a helyi balliberális 
közgyűlési többség hátráltató te-
vékenysége akadályozhat meg.” 
Az ÉVE részéről akkor többen 
hangsúlyozták, a polgármester 
egy olyan listát állított össze 2021 
nyarán, amiről pár héttel később 
kiderült, hogy 100 millió forint 
feletti önrészt kellene a városnak 
hozzátennie, amire nem volt le-
hetőség. 

Az 588 millió hosszú történe-
te itt még nem ért véget, hiszen 
jött az infláció, majd a többszöri 
módosítási kérelem, annak az 
elutasítása és az átdolgozása, s a 
hosszas minisztériumi levelezés. 
Végül az ügy 2023 augusztusáig 
húzódott, de a zárás sem hazud-
tolta meg az addigi történéseket, 
hiszen Balogh László és Fodor 
Csaba szó szerint ugyanazt az 
előterjesztést hozta a testület 
elé, ilyenre korábban még nem 
volt példa. Az ÉVE-frakció részéről 
hangsúlyozták: a közös beadást is 
felajánlották a polgármesternek, 
ő viszont ezt nem fogadta el. Ba-
logh László viszont azt emelte ki: 
neki joga van arra, hogy olyan 
napirendet hozzon be, amilyet 
jónak lát, hiszen ezen az elven az 
összes olyan előterjesztést Fodor 
Csabának kéne behozni, amire 
igennel voksol az ÉVE. A listán 11 
fejlesztés szerepel, köztük okos- 
zebrák, parkolóépítés a Munkás 
utca 10-nél, az Attila-óvoda villa-
mosrekonstrukciója, járdák javítá-
sa, a Csó-tó útja a Zöldtáborig, s a 
víztorony felújítása, mintegy 190 
millió forintból.

Szeptemberben mindkét po-
litikai oldal ráállt a munkák köz-
lésére. A hirtelen megsokasodó 
beruházások kapcsán a mi felü-
leteinken és a frakciók közösségi 
oldalain is megszaporodtak a „Na 
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Az akkumulátorgyárak születé-
sének korszakát éljük, de környé-
künket figyelve megemlíthetjük 
azt is, hogy Kaposváron 23 mil-
liárd forintból épít gyárat a kínai 
Jiecang Linear Motion Techno-
logy Co. Ltd, míg Zalaegerszegen 
a ZalaZonnak a Jiaxingi Egye-
temmel van kettős építőmérnöki 
megállapodása. A történet ka-
nizsai vonulata kapcsán Nádasi 
Tamás, a MKIK Magyar-Kínai 
Tagozatának elnöke kezdésként 
leszögezte: tudja, hogy senki 
sem lehet a saját hazájában pró-
féta, de igencsak sértőnek találja, 
hogy ilyen ügyekben nem kere-
sik meg a város részéről. 

Mi viszont megtettük, s pró-
báltuk a kínai projektek kap-
csán leggyakrabban felmerülő 
kritikákról kérdezni. Emberjogi, 

NÁDASI TAMÁS: A KÍNAIAK NEM HÁBORÚZNI JÖNNEK  
EURÓPÁBA, HANEM ÜZLETELNI
Augusztus 21-én – szinte teljes titokban – egy kínai delegáció járt Nagykanizsán. Az esetleges befektetők kapcsán azt Balogh 
László dörgedelmesen kijelentette, hogy nem akkumulátorgyár van készülőben. De, hogy pontosan miről is volt szó, arról Nádasi 
Tamás nem tudott semmit, hiszen a MKIK Magyar-Kínai Tagozatának vezetőjét nem hívták meg az egyeztetésre.  

környezetvédelmi problémák és 
a bevándorlás kérdése is mind 
félelemként jön elő a magyar 
társadalomban a kínai projektek 
kapcsán. Nádasi Tamás szerint 
megfelelő szakértelemmel, ezek 
a beruházások win-win szituációt 
hozhatnak mindkét országnak. 
– Kínával nagyon régi jó kapcso-
latot ápolunk, én 27-szer jártam 
ott. Ők baráti országként tekin-
tenek Magyarországra, nyilván 
ezt ki is használják, hogy minél 
több projektet építsenek. De 
meg kell jegyeznem, mi még 
sehol nem vagyunk a nagy euró-
pai felvásárlásokhoz képest, elég 
ha csak a Volvóra gondolunk. A 
kínaiak Európában sem hábo-
rúzni, hanem üzletelni akarnak. 
Nem szólnak bele egy kormány 
politikájába. Megkérdezik, aka-

rod ezt a fejlesztést? Ha nem, 
mennek tovább. A munkaerőt 
mindig megpróbálják helybeli-
ekből kiállítani, a magyar tudást 
nagyon becsülik. Ha nem sikerül 
itthon megoldani, akkor nyúlnak 
keletre, külföldi, több esetben 
ázsiai munkaerőért. Mint álta-
lában a beruházásoknál, itt is 
felmerülnek a környezetvédelmi 
aggályok, de Európán belül ná-
lunk az egyik legszigorúbbak az 
előírások. A magyar állam fela-
data pedig az lesz, hogy ezeket 
betartassa. A technológia, amit a 
kínaiak hoznak, nagyon modern, 
még az amerikait és az európait 
is megelőzi. Hogy ezt sikerül-e 
jól működtetni, az az emberektől 
függ. Lesz-e elég szakértelem, 
megfelelő vezetés, nyelvtudás…
Ez rajtunk áll, viszont látni kell, 

hogy a jelenlegi állás szerint az 
elektromos mobilitás a jövő – 
hangsúlyozta a szakember.

Az esetleges kanizsai befekte-
tés kapcsán Nádasi szerint első 
lépésként az összefogást kéne 
forszírozni. – Én már korábban is 
tettem lépést ebbe az irányba, a 
városvezetés részéről volt is haj-
landóság, meg nem is. Együtt 
kell működni Zalaegerszeggel 
és nyitni Horvátország, s Szlo-
vénia felé, hiszen oda az uniós 
források is érkeznek. Én, mint a 
kínai tagozat elnöke, azon dol-
gozom, hogy a hazánkba érkező 
kínai beruházások mellett ma-
gyar vállalkozások kerüljenek 
ki Kínába, hiszen ott 10 milliós 
piacok vannak – fogalmazott  
Nádasi Tamás.

MIKÓ-BARÁTH György

NÉPESSÉGCSÖKKENÉS
A népesség csökkenése nem-

csak Nagykanizsát érinti, hanem 
országos szinten tapasztalható. 
Magyarország lakossága a KSH 
legfrisseb adatai alapján 2023-
ban már nem éri el a 9 millió 
600 ezer főt sem, az elmúlt 10 év 
alatt pedig több, mint 300 ezres 
csökkenés volt megfigyelhető. 
Horváth Jácint, az ÉVE frakcióve-
zető-helyettese elmondta, váro-
sunk lakosságszámának vissza-
esése a két utolsó népszámlálás 
statisztikáit nézve jóval nagyobb 
mértékű az országosnál. Mind a 
magyarországi adatoknál, mind 
a megyei adatoknál rosszabb 
számsor jött ki a városnál, és ez 
azt jelenti, hogy valamiért Nagy-
kanizsáról sokkal többen mentek 
el az elmúlt 10 évben – fogalma-
zott Horváth Jácint. Az ország 
lakossága is csökken, de míg ez 
országosan 3,9%-os csökkenés 
volt, megyei szinten körülbelül 
6%-os, Nagykanizsa esetében ez 
több, mint 11%-os csökkenést 
jelent az elmúlt 10 évben – tette 

hozzá Horváth Jácint.
A külföldre történő elvándor-

lás jól látható az óvodai beirat-
kozásoknál, hiszen sok esetben 
akkor derül ki, hogy az ilyen korú 
gyerekek egy része az Egyesült 
Királyságban, Ausztriában vagy 
Németországban él. A határokon 
túl letelepedő magyarok, ha ké-
sőbb haza is térnek, akkor sem 
Nagykanizsát, hanem inkább a 
határmenti településeket választ-
ják. Schauta Marcell az ÉVE ön-
kormányzati képviselője szerint 
nemcsak az elvándorlás, hanem 
az elöregedés jelensége is szem-
betűnő. Elmondta, a bölcsődei 
beiratkozás idén 65-70% körül 
van, az óvodai beiratkozás 77% 
körül. Vannak olyan iskolák is, 
ahol nagyon alacsony a tanulói 
létszám, tehát az intézménye-
ink ilyen szempontból, ebben a 
korosztályban kihasználatlanok. 
Schauta Marcell, hozzátette, ez-
zel ellentétben az tapasztalható, 
hogy az idősellátásban kapaci-
táshiánnyal kell küzdenünk.

Az emberek átlagéletkorának 
növekedése önmagában egy 
pozitív jelenség, azonban ezt a 
tényezőt a születések csökkenő 
számával összevetve már sokkal 
inkább negatív képet kapunk. A 
népességfogyás a kisebb hely-
ségeket is érinti, Mikóné Farkas 
Ildikó, Letenye alpolgármestere 
szerint a fiatalok helyben tartá-
sának a nehézsége az egyik oka a 
kisváros elöregedésének és csök-
kenő lélekszámának, ugyanis a 
városban sem középiskola, sem 
pedig felsőoktatási intézmény 

nem működik. A gyerekek 14 
éves koruktól kezdődően más vá-
rosokban tanulnak, és a városhoz 
kötődő szál tovább vékonyodik 
azzal, hogy az egyetemre elke-
rülve még ritkábban látogatnak 
Letenyére, a szülővárosukba – 
mondta el Mikóné Farkas Ildikó.

Hozzátette, a Letenyéről elván-
dorlók közül többen a nagyobb 
magyarországi városokat választ-
ják, míg vannak olyanok is, akik 
inkább a határokon túl teleped-
nek le.

TÓTH Csilla



KOS (03.21-04.20):  Bárhogy ragaszkodik a meggyőződéséhez, mindig adódhatnak olyan helyzetek, hogy változtatni kell rajtuk. Célszerű, ha megnyugtatóan és 
rugalmasan kezeli ezeket a kérdéseket.
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IRÁNY AZ EXPO!
Nagykanizsa is részt vesz az október 4-én induló, Európa egyik 
legnagyobb, háromnapos ingatlankiállításán, az Expo Real-en 
Münchenben. Ez valójában egy ingatlanpiaci kiállítás, ahol in-
gatlantulajdonosok, ingatlanfejlesztők vesznek részt.

illetve több város lesz megtalál-
ható, Nyugat-Magyarországot 
azonban kizárólag Nagykanizsa 
képviseli majd. Horváth Jácint, 
az ÉVE frakcióvezető-helyettese 
elmondta, már hetek óta komoly 
előkészületek folynak a siker  
érdekében. 

– Ketten veszünk részt a kiállí-
táson a város részéről, a Városfej-
lesztő Kft. munkatársa, Hohl-Sza-
bó Edina, illetve jómagam.  
Valójában kettős célunk van. Egy-
részt a kiajánlandó ipari területe-
inket mutatjuk be, illetve Nagy-
kanizsa kedvező adottságaira is 
felhívnánk a figyelmet, hiszen 
vannak olyan területek, amelyek 
ugyan nincsenek még fejlesztve, 
de egy ingatlanfejlesztő számára 
érdekesek lehetnek. Másrészt, 
mivel először veszünk részt ilyen 
kiállításon, ez egy jó tapasztalat-
szerzés is lesz, illetve nagyon sok 
céggel kapcsolatba kerülhetünk, 
így a legközelebbi alkalmon már 
előrelátóbbak, felkészültebbek 

leszünk. Emellett részt veszünk 
különböző konferenciákon, work-
shopokon, ahol a hallgatóknak 
bemutatjuk majd Nagykanizsát – 
mondta el Horváth Jácint. 

A siker érdekében egy egyper-
ces imázsfilm is készült a város 
befektetési területeinek, kedvező 
adottságainak hangsúlyozásával, 
amit az Expo-n folyamatosan ve-
títenek majd a város standján. A 
film készítésében a Kanizsa Mé-
diaház munkatársai vettek részt. 
– Megpróbáltuk kihangsúlyozni 
ebben a filmben a város előnyeit, 
földrajzi fekvését, hogy milyen jó 
helyen van. Autóutak, autópályák 
kereszteződésében, vasúti cso-

móponton fekszik, a tenger itt 
van 3-3 és fél órányira, tehát egy 
egészen jó hely is lehetne, csak 
valakinek tudnia kellene már 
kiaknázni ezt a lehetőséget. Je-
lenleg apró változtatások vannak 
még hátra a filmmel kapcsolat-
ban, illetve össze kell fésülnünk 
egy papíralapú kiadvánnyal, s 
még egy honlap is készül októ-
ber 4-ig – mondta el Tar Mihály, 
a Kanizsa Médiaház ügyvezetője.

A magyar, illetve angol nyelvű 
változattal is rendelkező filmet 
várhatóan az Expo kezdetével, a 
Kanizsa Médiaház honlapján bár-
ki megtekintheti. 

SZABÓ Fanni

Legjellemzőbb esetben már fej-
lesztett ingatlanokat, tehát példá-
ul közművesített ipari területeket, 
üres csarnokokat, irodaházakat, 
hoteleket mutatnak be, ahová be-
fektetők települhetnek. Az ingat-
lanpiac nagyon széles spektrumú 
bemutatása történik itt, ezt a kiál-
lítás mérete is jól mutatja, hiszen 
75 ezer négyzetméteren terül el, 
idén is 33 országból majdnem 
1900 kiállítóval. Magyarország 
standja ebből csupán 94 négy-
zetméteren terül majd el. Az ese-
ményre közel 40 ezer érdeklődőt 
várnak számos országból.  Az 
ötlet, hogy Nagykanizsa is kép-
viseltesse magát az eseményen, 
a Nagykanizsai Kereskedelmi 
és Iparkamara megkeresésének 
köszönhető. Ők hívták fel a város-
vezetés figyelmét arra, hogy az 
állami befektetési ügynökség, a 
HIPA szervez egy magyar standot 
is a kiállításra, és lenne lehetőség 
bizonyos díj fejében a részvételre. 
Hazánkból mintegy 14 szervezet, 

ÉPÜL AZ ÚJ IPARI CSARNOK
Még május végén számoltunk be arról, hogy lezárult az ipari 
park bővítése, ami mintegy 3 milliárd forintos, vissza nem térí-
tendő európai uniós támogatásból valósult meg. Ez azon kevés 
fejlesztések egyike volt, amit hellyel közzel, mind a két politikai 
oldal pozitívan értékelt. Bár nem indult könnyen, de az új csar-
nok is hasonló utat futhat be.  

kanizsai N-ferrum Építőipari ki-
vitelező és Szolgáltató Kft. lett, 
a szerződést 2023. május 19-én 
írták alá. 

A kivitelezést tekintve jelen-
leg 30 százalékos készültségnél 
járnak a szakemberek, akiknek 
már az alap kiépítésénél sem 
könnyítette meg a dolgát az esős 
nyár. Az épület 7 és fél méteres 
belmagasságú, acél szerkezetű. 
A funkcióját tekintve alkalmas 
logisztikai, raktározási, termelési 
célokra. A csarnokban kettő 190 
m2-es és egy 290 m2-es méretű 
egységet alakítanak ki. A Lendva 
utcai területen személyautó-par-
kolók és burkolt külső térburkolat 

is lesz, valamint kikerül egy elekt-
romos töltőoszlop. 

A fejlesztés összköltsége mint-
egy bruttó 600 millió forint. Ez 
lebontva a következőképpen 
fest: a nettó 459 millió forinthoz 
az Európai Unió 357 millió fo-
rint támogatást nyújtott, míg az 
önkormányzat 102 millió forint 
saját forrást tett hozzá, így a csar-

Még a márciusi soros ülésen 
„hívták tetemre” Czirákinét, a 
Városfejlesztő ügyvezetőjét, 
aki a tanácskozáson az összes 
elkezdett vagy már befejezett 
projektjüket bemutatta, több 
korábbi kritikára is kitérve a 
prezentáció során. A csarnok 
kapcsán kiderült, hogy számos 
hibát vétett az előző vezetés, míg 
a tervező is nagyon lassan, csak 
2021 augusztusában készült el. 
Mindezeket még megfejelte a 
2022-es sikertelen közbeszerzés. 
Végül 2023-ban került pont az 
ügy végére, ami ráadásul lokál-
patrióta sikerrel zárult, hiszen a 
közbeszerzési eljárás nyertese a 

nok tulajdonosa is a város lesz. A 
kivitelezés várhatóan 2023. no-
vember 30-ig befejeződik, majd 
következik az átadás-átvételi el-
járás, ami december elején zárul. 
Arról, hogy a városvezetés melyik 
cégre bízza az üzemeltetést és 
kiadást, már a jövő heti közgyűlé-
sen döntés születhet. 

MIKÓ-BARÁTH György



BIKA (04.21-05.21):  Ha nem szeretne lelki fájdalmat okozni a gyermekének, akkor ne kényszerítse rá az akaratát mindenáron. Most kamaszkorban van, legyen 
hozzá türelmesebb. 

2023.09.20. 5EGÉSZSÉG

EGY EGYSZERŰ MEGFÁZÁS? VAGY VALAMI VÍRUS? COVID? 
Az őszi időszakban valószínűleg szinte minden szülő szembe-
sül a fenti kérdésekkel. Akár óvodás, akár kisiskolás, vagy kö-
zépiskolás a gyermek, az aggodalom ugyanaz.  2023 őszén sok 
a kérdés, de vannak válaszok is.

tavaszig ki is tart – magyarázta Dr. 
Terbe Enikő. 

Jelenleg a szeptemberi fázis-
ban vagyunk, amikor a gyerekek 
sorra fertőzik egymást, kétszer, 
háromszor, négyszer megbeteg-
szenek. Ilyenkor a szervezet az 
immunrendszerét ellenanyag-ter-
melésre sarkallja, aminek követ-
keztében a későbbiekben kicsit 
védettebb lesz az adott szervezet.  
– Most kicsit más világot élünk. 
2-3 évig, a Covid alatt elszepará-
lódtunk, maszkot viseltünk, tehát 
az, ami az immunrendszerünket 
egy kicsit védi – azáltal, hogy 
megfertőzzük egymást – ez nem 
zajlott. Az immunrendszer egy 
kissé elfelejtette ezeket a beteg-
ségeket. Ezért van az, hogy úgy 
látjuk, több a megbetegedés, 
mint a Covid előtti időszakban – 
mondta el Dr. Terbe Enikő. 

Most akkor van Covid, vagy 
nincs Covid?  –  Van. De az a  

koronavírus, ami a súlyos meg-
betegedéseket okozta, az nincs. 
Ugye az elmúlt két évben több 
alfaja jelent meg a koronavírus-
nak, több hullámban. Az, ame-
lyet jelenleg számontartunk, a 
gyerekeknél enyhébb náthát, kö-
högést okoz, a felnőtteknél kicsit 
erősebb, influenza szerű tüne-
tekkel jelentkezik. A páciensnek 
nem kötelező tesztet végeztetni, 

de felajánljuk – nem mindenki 
él vele. A tesztek alapján tud-
juk, hogy van koronavírus, de 
hangsúlyozom, sokkal gyengébb 
variáns. Ami a jellemzője, hogy 
erősen fertőz. Tehát, ha egy csa-
ládban, a nagymamától kezdve 
a kisgyerekig mindenki náthás 
lesz, köhög, akkor az nagy való-
színűséggel koronavírus. 

VINCZE Adél

A PREVENCIÓ FONTOSSÁGA
Egészségnappal ünnepelte alapításának 25. évfordulóját a Ki-
rály Gyógyszertár. Az eseményen a középiskolások prevenciós 
előadáson vettek részt a Halis István Városi Könyvtárban, míg a 
Vásárcsarnok mögött felállított centrumban a felnőttek eshet-
tek át szűrővizsgálatokon. 

1998-ban nyitotta meg kapuit 
a Király Gyógyszertár, amely az 
elmúlt negyedszázadban számos 
programot szervezett a kani-
zsaiaknak. Az eltelt időszakban 
azonban még nem volt olyan, 
hogy mintegy 300 középiskolás 
vegyen részt egy eseményükön. 
A könyvtárban tartott prezen-
tációk témája a drogfogyasztás 
és a gyógyszerhamisítás volt. 
Némethné Ignácz Andrea, a 
gyógyszertár vezetője kiemelte, 
az előadások a 18 év alattiakhoz 
szóltak, de az idősebb korosztályt 
is gyakran veszélybe sodorják az 
interneten rendelhető készítmé-
nyek. Két gimnáziumból és szak-
iskolából is érkeztek az előadás-

ra, amely nagyon népszerű volt, 
hiszen olyan témákat érintettek, 
amelyek mindenki részére hasz-
nosak és tanulságosak voltak. 
Az internetes gyógyszerforgal-
mazás, gyógyszerhamisítás, il-
letve a kábítószerrel kapcsolatos 
olyan kérdések, amelyek ezt a 
korosztályt érintik. Dr. Ilku Lívia 
jogász, gyógyszerész elmondta, 
nagyon sokféle területtel foglal-
koznak, többek között mentor 
programjuk is van, ahol olyan 
középiskolásokat segítenek, akik 
pályaválasztás előtt állnak, nem 
tudják, hogy az egészségügy 
mely területén szeretnének to-
vább dolgozni. Az egészségnap 
csatlakozott a Magyarország  

szűrőprogramja sorozathoz. A 
Vásárcsarnok parkolójában fel-
állított egészségcentrumban 
valamennyi generáció számára 
szerveztek programot. A szűrő-
kamionban tartott vizsgálatokra 
előzetesen kellett regisztrálni 
és 96-an kaptak teljeskörű felvi-
lágosítást az egészségügyi álla-
potukról. A vizsgálatok mellett 
a program látogatói tanácsokat 
kaphattak az egészségmegőrzés 
számos lehetőségéről. A nap vé-
gén megalakították a Királyság 

Alapítványt, melynek célja az 
egészség- és környezettudatos-
ság értékeinek képviselete, az 
egészségtudatosság fejlesztése, 
a lakosság egészségügyi isme-
reteinek bővítése, egészségügyi 
szemléletformálás minden kor-
osztály számára. A programon 
első alkalommal adtak át kitün-
tetést is a közösségért tevékeny-
kedők elismeréseként. Ezt első 
ízben Kispál József (tanár) és Viro-
vecz Ildikó (védőnő) vehették át.

BUDAVÖLGYI Veronika

Dr. Terbe Enikő házi gyermekor-
vos volt segítségünkre a jelenlegi 
vírushalmaz útvesztőjében. Egyre 
több a hiányzás az óvodákban, 
iskolákban, a rendelőkben a pá-
ciensek egymásnak adják a kilin-
cset. Sőt, olyan híreket is lehet 
hallani, hogy Covidról van szó. 
Kezdjük az alapoknál – mondta 
a doktornő. - A hosszú nyár után 
közösségbe kerülnek a gyerekek. 
Mind valamilyen enyhe fertőzést 
bevisznek, majd a szervezetben 
lévő vírusok elkezdenek dolgozni. 
Ezek után a nátha, köhögés a jel-
lemző, enyhébb esetben láz nél-
kül zajlik le a betegség, súlyosabb 
esetben, mikor több vírus halmo-
zódik fel, láz alakul ki. Nagyjából 
egy hónap alatt átesnek ezen a 
gyerekek, akkor a szervezet kicsit 
védettebbé válik. A következő 
hullám novemberben kezdődik, 
a ködös, párás időszakban indul 
a betegségek fellángolása, ami 



IKREK (05.22-06.21):  Mint mindig, most is jól tudja manipulálni a dolgok állását. Ennek köszönhetően az elképzelése szerint, jól végződik a régóta tervezett  
ingatlanvásárlása. 
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MI LESZ AZZAL, AKI ALÁÍRJA?

A sokat emlegetett törvény a 
megjelenésekor hatalmas felhá-
borodást váltott ki pedagógus-
körökben, mégis van rá remény, 
hogy egyes elemei pozitívan 
érintsék a dolgozókat. Békési 
Tamás, a Pedagógusok Zala Me-
gyei Szakszervezetének elnöke 
elmondta, büszkék azokra az 
eredményekre, amelyeket a szak-
szervezetek elértek a státusztör-
vénnyel kapcsolatos tárgyalások 
során. Az egyik legfontosabb ezek 
közül, hogy a pedagógiai asszisz-
tensek munkaidejét átgondolták 
és átszabályozták, aminek kö-
szönhetően a 40 órás munkahe-
tükből csak 30 óra kötött. Emellett 
a bérek rendezésével kapcsolat-
ban is vannak pozitív elvárásaik, 
bizonytalanságból azonban ezen 
a téren sincs hiány. - A törvény 
minden egyes bérkategóriában 
egy –tól –ig-ot, határoz meg, il-
letve a pedagógusok esetében el 
fog tűnni a 32 százalékos ágazati 
bérpótléknak az intézménye, ez a 
pótlék pedig bele fog épülni a bé-
rükbe. Ennek ellenére is lesznek 
olyanok, akik nem érik el ezeknek 

a kategóriáknak az alsó határát, 
ilyenek például a gyakornokok. Az 
ő bérüket biztosan a minimumig 
fel fogják emelni. Ez benne lesz 
abban a bizonyos tájékoztatóban 
is. De alapvetően a pedagógus-
kollégák nagy része az ezeknek 
a bérkategóriáknak alatta van, ez 
azt is jelenti, hogy szeptember-
től nem fog emelkedni a peda-
gógusok nagy részének a bére, 
viszont januártól – legalábbis a 
tájékoztató szerint – valamilyen 
szinten mindenkinek a bérrende-
zésére sor kerül. Hogy mekkora 
lesz ennek a mértéke, ez az, ami 
teljesen homályos, és az a gond, 
hogy jelen pillanatban nem csak 
a szakszervezet, hanem maguk a 
munkáltatók sem látják át a hely-
zetet – mondta el Békési Tamás.

A januártól beígért 10 százalé-
kos béremelésről ugyanis azt sem 
lehet tudni, hogy mihez képest 
fog emelkedni, illetve a rendszer 
alulfinanszírozottsága miatt el-
képzelhetetlen, hogy a munkál-
tatók miből tudnának plusz forrá-
sokat teremteni. A státusztörvény 
valószínűsíthető pozitívumai 

azonban eltörpülnek azokhoz a 
negatívumokhoz képest, amelyek 
miatt sokan hagyták ott a pályát. 
Az egyik ilyen a munkavégzés 
helyének a meghatározása. Ez 
ugyanis kötelezheti a tanárokat 
arra, hogy akár egy napon belül 
is ingázzanak több iskola között. 
Ez pedig se szakmai, se a gyere-
kek szempontjából nem ideális. 
Békési Tamás elmondta, az előre 
belengetett, több ezres pályael-
hagyást egyelőre nem tapasztal-
ják, persze a szakszervezetekhez 
sem jut el minden információ. Az 
azonban biztos, hogy már most 
akkora a hiány, hogy akár egy 
tucat tanár felmondása is hatal-
mas problémákat okozna, hiszen 
egyes intézményekben jelenleg 
is nyugdíjasokkal, illetve képesí-
tés nélküli dolgozókkal igyekez-
nek feltölteni a helyeket. Ebben 
a helyzetben pedig minőségi ok-
tatásról semmiképp sem beszél-
hetünk. Így a mai gyerekek nem 
lesznek megfelelően felkészítve 
azokra a kihívásokra, amelyek 
a 21. században várnak a mun-
kavállalókra. Ez pedig mind az 

Elmúlt a vakáció, s egy egyre bizonytalanabb szeptember és iskolaév köszöntött ránk. Az oktatásban dolgozók szeptember 15-ig 
kapták meg a státusztörvény alapján írt új szerződésüket. 

ország, mind a nemzetgazdaság 
jövőjére is sötét árnyékot boríthat. 
Szerkesztőségünk nyilvánvalóan 
kíváncsi volt a kanizsai helyzetre, 
azonban az intézmények képvi-
selőinek nyilatkozata hiányában 
csak a Nagykanizsai Tankerületi 
Központhoz tudtunk fordulni. Ki-
mért és diplomatikus válaszukból 
azonban sokat nem tudhattunk 
meg. - A nyár folyamán lezajlottak 
az ilyenkor szokásos pedagógus 
munkahelyváltások. Az új tanév 
a tankerületi központ minden in-
tézményében zökkenőmentesen 
indult. A megfelelő tanárlétszám 
rendelkezésre áll az iskolákban, 
ezáltal a feladatellátás is bizto-
sított – nyilatkozta Bíró Patrik, a 
Nagykanizsai Tankerületi Központ 
szakmai vezetője.

A zökkenőmentes indulás után 
az azonban még bizonytalan, 
hogy mi fog történni a szeptem-
ber 15-e és 29-e közötti interval-
lumban, amikor is a tanároknak 
el kell dönteniük, hogy aláírják-e 
az életüket nagyban befolyásoló 
tájékoztatót. 

SZABÓ Fanni

EGYÜTTMŰKÖDÉS A SIKERES SZEREPLÉSÉRT
Együttműködési megállapodást kötött az önkormányzat a helyi labdarúgóklubot, valamint a kézilabdacsapatot üzemeltető kft-
kel. A megállapodás értelmében a cégeknek elő kell segíteniük, hogy az egyesületek belátható időn belül a felsőbb osztályokban 
szerepeljenek. 

A látványsportokat tekintve 
mindig is két olyan sportág volt 
Nagykanizsán, amely fontos ré-
szét képezte a közbeszédnek, és 
amely jól látható tömegeket vitt 
ki a mérkőzésekre, ezek a lab-
darúgás és a kézilabda. Mindkét 
ágazatnak komoly történelme 
van városunkban, a futballcsapat 
1994-ben és 1999-ben is felju-
tott az élvonalba, a kézisek pedig 
évekig stabil NB I-es gárda voltak 
a ’90-es években. Az évek múl-
ásával a régi dicsőség némileg 
elmúlt, és futballban 2018 óta 
van ismét Nemzeti Bajnokság-
ban szereplő kanizsai csapat, a 
kézisek pedig évek óta azért küz-
denek, hogy visszajussanak az 
NB I/B-be. Ma a magasabb szintű 
látványsportoknál alapelvárásnak 

számít, hogy a klubokat egy gaz-
dasági társaság működtesse és ez 
nincsen másként a kanizsaiaknál 
sem. A futballklubot üzemeltető 
kft. a feljutást követően jött létre, 
míg a kéziseknél idén alakult meg 
a Dél-Zalai Kézilabda Klub Kft. 

A két kft. sikeresen pályázott 
az önkormányzattal való együtt-
működésre, és a városatyák 
augusztus 30-án döntöttek a 
támogatásról. (A futballklub 
kérését ellenszavazat nélkül, a 
kézilabdaklubét nyolc igennel és 
hét tartózkodással fogadták el.) 
A testület két szempontot vizs-
gált a Tulajdonosi Bizottsághoz 
benyújtott és a közgyűlés által 
elfogadott beadványok eseté-
ben: az eredményességet és az 
anyagi fenntarthatóságot. - Amíg 

az egyesületek verseny és él-
sportra pályáznak, ami az adott 
év költségvetésében külön soron 
szerepel, azoknak a pénzeknek az 
elosztása a sportrendelet alapján 
történik. A kft-knél egy üzleti ter-
vet kapunk, amely tartalmazza a 
szponzorokat, bevételi forrásokat, 
és mi az az összeg, amit szeret-
nének támogatásként kapni, és a 
Tulajdonosi Bizottság ez alapján 
készítette el a határozati javasla-
tát – mondta el Gondi Zoltán, az 
ÉVE sportért felelős tanácsnoka. 

Fontos hangsúlyozni, hogy az 
együttműködési szerződésekben 
szereplő összegek csak akkor ke-
rülnek kifizetésre, ha azok nem 
veszélyeztetik az önkormányzat 
kötelező feladatainak elvégzé-
sét. Az FC Nagykanizsa Kft. és 

az önkormányzat között egy há-
roméves megállapodás született, 
amelyben az idei évre 25 , jövőre 
44, 2025-re pedig 50 millió forin-
tot különített el a városvezetés. 

A helyi kézilabdaklubot üze-
meltető Kft. és az önkormányzat 
a 2023/24-es és a 2024/25-ös 
idényre vonatkozóan egyezett 
meg, a megállapodás értelmé-
ben a jelenlegi szezon végén a 
gárdának fel kell jutnia a másod- 
osztályba. 

A szerződésben fontos szere-
pet kap a nyomonkövethetőség 
is, így a felek vállalták, hogy az 
őszi és a tavaszi félév végén is 
leülnek tárgyalni arról, hogy mit 
sikerült megvalósítani a megálla-
podásokból. 

KÁLOVICS Tibor



RÁK (06.22-07.22):  Ha nehezebben jön álom a szemére mostanában, annak nem a vitaminhiány lehet az oka, hanem a gondjai. A jogi problémáit oldja meg 
minél előbb, kerül, amibe kerül. 
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VIRÁGOK KÖZT A LAKÓTELEPEN…
Egy olvasónk hívta fel a figyelmünket a Zemplén Győző utca 
1/A alatt lévő 10 emeletes lakóház környezetére. Mint írta, ön-
kéntes munkával ápolja, szépíti két lakó a ház elejét, megérde-
melnék, hogy bent legyenek az újságban. A várost járva több 
hasonló épületet is láthatunk, de engedve a kérésnek, meg-
néztük a ház elejét, és egy kis időre, ahogy mondani szokták, 
ott ragadtunk. 

Ottmaradtunk, mert Zala és 
Somogy találkozásának lehet-
tünk részesei. Ugyanis a lépcső-
ház hosszabbik, nyugati oldalát 
a 2021. március 15-én Zalaszent-
balázsról Kanizsára költöző 80 
éves Bánfi Istvánné, Margitka 
gondozza. A keleti oldalát pedig 
a 3 éve Somogyjádról ideköltöző 
70 éves Szabó Imre, nyugdíjas 
mérnök-tanár ápolja. 

Ha létezne a városban mond-
juk a lakótelepek szép házai kö-
zött valamiféle verseny, az 1/A 
biztosan előkelő helyet szerezne. 

Margitka a megérkezéskor 
mindjárt el is vállalta, hogy vi-
rágosítja a ház előtti földsávot. 
Virágmagokat hozott magával, 
meg vásárolt is, és ahogyan 
Liszkai Margit, a lakóközösség 
számlálóbizottságának tagja em-
lítette, kaptak a VIA Kanizsa Zrt. 
főkertészétől, Konrád-Németh 
Cecíliától olyan apró virágokat, 
amelyek a parkosítás során meg-
maradtak. A főkertésztől meg-
tudtuk, a kiskanizsai termesztő, 
Toplak Sándorné Jucika minden 
évben a cégüknek ajándékozza a 
megmaradt egynyári növényeit. 

A nyugati oldalon a kulcsvirág-
tól az árvácskáig minden évszak-

ban pompáznak virágok, de a 
szél és a madarak is megajándé-
kozták borsikafű-, kapor- és para-
dicsommaggal a szorgos lakókat. 

Elindultunk Szabó Imrével 
keletre, a ház árnyékos oldalára, 
ahol más jellegű virágok hívják 
fel magukra a járókelők figyel-
mét. Ezt az oldalt csak délig éri 
napfény, de a muskátlik, sőt a 
tuják ruhája árnyékban is élénk 
színben virít. A balkonládák  
virágait a párja, Hézingerné Kati 
ápolja. 

Kétféle stílus látható itt – ma-
gyarázza átszellemülten. Imre 
szavait hallgatva, úgy érezzük ma-
gunkat, mintha tárlatvezetésen 
lennénk a természet galériájában. 
A tárlatlátogatást nem véletlenül 
említettük, hiszen egy 1. osztá-
lyos kisfiú aszfaltrajzzal is kifejez-
te a véleményét a látottakról. 

Margit a fő tanácsadóm és a 
lelkem – dicsérte szomszédasz-
szonyát a férfi. – Margit mondja 
a magáét, én meg úgy csinálom, 
ahogyan akarom – jelentette ki. 
Hallva az úr őszinte megnyilvá-
nulását, a hölgy elkacagta ma-
gát, nem sértődött meg. 

Kaposvár a zöldövezetének 
mennyiségét tekintve nyomá-
ban sincs Kanizsának – folytatta 
komolyra fordítva a szót Imre, 
csak a meglátása szerint jobban 
kellene óvnunk, vigyáznunk rá. A 
fák tövén messziről látszik, hogy 
meglátogatták a kutyák, és bi-
zony nem növekedést serkentő 
tápszert vagy öntözővizet hagy-
tak maguk után. A gazdája eköz-
ben nem szól rá az állatra, pedig 
meg lehetne nevelni őket. 

Az önként vállalt parkosítás 
kezdetén csupán 3 virágláda 
muskátli állt a rendelkezésére. 
Ezekből szaporította nagy szak-
értelemmel a ház tövében húzó-
dó „virágoskertet”, ami nemcsak 
látványnak szép, hanem egyéb 

haszna is van – tette hozzá. – Akár 
migrációs kertítésnek is nevez-
hetjük, hisz a sűrűn ültetett kü-
lönböző magasságú növények 
közé nem bújik be a kutya, és ke-
vésbé röpül be a humán szemét, 
a csokis papír, a cigarettacsikk. 
A bevásárlásból hazafelé tartók 
leteszik a szatyraikat, egy kicsit 
megpihennek és kíváncsian kér-
dezik, hol vásároltuk ezeket a 
szép virágokat. Az ősz színei már 
kezdik átvenni itt is a szerepet. 
Imre az apró virágokat szereti, 

mert ezek felidézik az ifjúságát, 
a sok-sok incselkedést az érzel-
mekkel. 

A két lépcsőház közötti zöld 
területet is kitakarították. Jövőre 
ide is több virágot ültetnek majd 
– jegyezte meg Liszkai Margit, 
bekapcsolódva a beszélgeté-
sünkbe, s közben kitépett egy-
két fűszálat a virágok közül. Ha 
szükséges, felszedik a ház körül 
a mások által elszórt szemetet, és 
köszönnek az arra járóknak…

BAKONYI Erzsébet



ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 59.

OROSZLÁN (07.23-08.23): Ha netán állást szeretne változtatni, most vágjon bele. Feltétlenül aknázza ki azt a jó lehetőséget, amit egy ismerőse említ meg önnek. Ne 
tétovázzon, mert sikert érhet el. 
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ELHIVATOTTSÁGRÓL, TANÍTÁSRÓL, 
BÁRI HANGULATBAN

jött hozzám Soós Ernő főnököm, 
mondván, Sanyi, van egy láto-
gatónk, szeretné megnézi, mivel 
foglalkozol. Aztán az ajtóban 
megjelent egy slampos öltözékű 
ember. A beszélgetés közben 
azonban teljesen ledöbbentem 
a szakmai műveltségén, a be-
szédstílusán. Akkor foglalkoztam 
a vízóra átalakításával, hogy ne 
kelljen külön műszert beépíteni 
a vízmennyiség méréséhez. Mi-
közben ezen dolgoztam, elakad-
tam, és egy fotódiódával és egy 
infra LED diódával kísérleteztem, 
játszottam. Amikor véletlenül 
odatettem az ujjamhoz, láttam, 
hogy az oszcilloszkópon megje-
lenik a szívritmusom. A látogató 
erre megjegyezte, látom, elég-
gé beleástad magadat ebbe a 
témába, mi lenne, ha följönnél 
hozzánk előadni az egyetemre, 
docensnek. Akkor megfogad-
tam egy életre, hogy egy ember 
jellemzésénél, megítélésénél az 
öltözködés nem jelent semmit. 
A meghívást nem fogadtam el, 
mert friss házas voltam. Azóta is 
úgy vagyok vele - nem tudom, ez 
hála Isten, vagy kár - nem nagyon 

Rádió és tv műszerészként 
végeztem Csurgón, de Kaposvá-
ron és Nagyatádon dolgoztam, 
majd itthon a Csengery úton 
lévő Finommechanikai Vállalat-
nál helyezkedtem el mechanikai 
műszerészként. Sorsfordító volt 
számomra ez a választás, egy ér-
dekes kohója volt az ott dolgozó 
embereknek. Ott ismerkedtem 
meg Zágon László fotómű-
vésszel. Mind a ketten szerettünk 
fényképezni. Néhányszor fotóz-
tam az ő gépével, aztán én is vet-
tem egyet magamnak. Az eredeti 
szakmámat meg úgy éltem ki, 
hogy megjavítottam a kollégák 
rádióját. Közben megismertek a 
főnökök, és egy alkalommal azt 
mondták, ha van kedvem, leme-
hetek a fejlesztésre dolgozni, ahol 
a vízminőség ellenőrző, illetve a 
víztisztító-berendezés szabályzó 
elektronikájának a fejlesztésével 
foglalkoztak. Elfogadtam az új te-
rületet, ahol fejlesztő-műszerész-
ként tevékenykedtem tovább, és 
részlegvezetőként jöttem el 10 év 
munkaviszony után. Volt ott egy 
emlékezetes találkozásom. Egy 
esős, borongós őszi napon be-

Sorozatunkban Maros Sán-
dorhoz, a Kanizsa Tv nyugal-
mazott igazgatójához láto-
gattunk el. Betekinthettünk 
az ismert természetfotós, 
filmes mindennapjaiba, be-
szélgetésünk közben meg-
elevenedett előttünk az az 
életpálya, amelyben a kép és 
az elektronika rajzolta meg 
a fő irányvonalat. Általános 
iskolás korában ragadta ma-
gával végérvényesen a kép 
megszületésének a varázsa az 
iskolája fotóklubjában. 

érdekel a pénz. Az sokkal inkább 
érdekel, hogy az én agyamban 
meg az ismerőseim agyában mi 
van. Hogy milyen vagyonuk van, 
az nem tud izgatni. Viszont jó fél 
évre rá, láttam a tévében, hogy 
kifejlesztették ezt a műszert. Le-
het, hogy ő vette fel érte a pénzt, 
de engem kárpótolt azzal, hogy 
bekerültem egy európai szintű 
kiadványba. A Ki Kicsoda Euró-
pában című könyvben a nevem 
mellett szerepel, hogy én fejlesz-
tettem ki ezt a műszert az egye-
temnek. 

A következő sorsfordító pillana-
tot egy újabb látogatás jelentet-
te, amikor Szentgyörgyi Levente 
és Donát Attila felkerestek a 
műhelyben, és tudatták velem, 
hogy engem javasoltak elekt-
romérnöki feladatra az induló 
városi tévéhez. Őnekik egyelőre 
az is megfelelne, ha munka után 
elkezdenék dolgozni, és majd 
meglátjuk, mi lesz. Csábított az 
ajánlatuk, birizgálta a fantáziá-
mat, mert a kép és az elektro-
nika, ami mindig is érdekelt, itt 
együtt volt. Megígértem nekik, 
hogy segítek. Az elején nem kap-
tunk pénzt, csak dolgoztunk. A 
HSMK filmklubjában szereltük be 
a vezérlőt, a stúdiót, a bemondó 
pultot. Így indultunk, s egyszer 
csak videotechnikusnak, aztán 
hangmérnöknek hívtak. Eleinte 
csak a hétfői napokon volt adás 
nagyon ügyes bemondókkal, 
szerkesztőkkel, mint például Pék 

Pál és Bacskay Zoltán. Szentgyör-
gyi Leventét, Molnár László vál-
totta a vezetői székben, közben 
megtörtént a rendszerváltás. A 
tv élére Dónai Nórát nevezték ki, 
Nóra után pedig engem bíztak 
meg, és ebből lett a főállásom is 
20 évig. Egy csomó újdonságot 
bevezettem, így a napi adást, a 
napi híradót, az egyházi műso-
rokat. Közben 3 alkalommal is 
megbíztak a Kanizsa Újság veze-
tésével. Abban az időben jelent 
meg színes nyomtatásban a lap, 
és megújultak a belső oldalai is. 
Megjegyzem, nagyon szerettem 
az újságíró csapatot. Ott is min-
denki kapásból tette a dolgát. 
Igaz, teljesen más közeget jelen-
tett, mint a tévé, de a tévé is elég-
gé családias közösséggé alakult. 
A tudósításoknál, a híradásoknál 
mindig fontosnak tartottam az 
egyensúly megteremtését a szer-
vezetek között. Hiányolom, hogy 
ma ez nem így működik. A napi 
feladatok megoldása mellett  



SZŰZ (08.24-09.23):  Ha nem akarja megnehezíteni az életét, és bosszankodással tölteni az estéit, akkor alkalmazkodjon jobban a párjához. Ne kösse mindig az 
ebet úgymond a karóhoz, mert rosszul jár. 
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állandóan a kollégáim fizetéséért 
kellett küzdenem. 

- Úgy tudom, szerettek a beosz-
tottjaid.

- Én nagyon nem tartottam jó 
főnöknek magam. Az igazi főnök 
rámegy a pénzre és távolságot 
tart. Én meg pont az ellenkezője 
voltam. Én nem adtam utasításo-
kat, ha adtam, akkor már valami 
gáz volt. Folyamatosan fejlőd-
tünk, könnyen ment minden 
munka, gyönyörű szépen gurult 
a „szekér”. 

Egy alkalommal Siófokról meg-
jelent egy lány azzal a kéréssel, 
hogy itt szeretne dolgozni, mert 
azt mondták neki, ha jó tévés 
akar lenni, akkor egy kicsit Ka-
nizsán kell dolgoznia. Jól esett, 
hogy ilyen híre van Kanizsa TV-
nek, de elmondtam neki is, hogy 
semmi jót nem tudok ígérni, a 
tévézés nem egy szakma, ez egy 
életforma. A pénz nagyon kevés, 
és úgy nem is tudlak fölvenni, 
hogy mindjárt fizetést adok. 

Itt is szerencsém volt, mert a 
műszaki kérdések nem jelentet-
tek problémát. A művészi oldala 
már izgalmasabb volt – jegyezte 
meg. – Ezen a ponton tanultam 
meg, hogy nem kell nekem min-
denhez értenem, viszont a leg-
megfelelőbb embereket kell ma-
gam köré vennem, akik értenek 
hozzá. Ebből a nézetből adódóan 
elég színvonalas stáb jött össze. 
Aztán igényeltem frekvenciát, an-
tennáról is sugároztuk a műsort a 
környező falvakba és a hegyekbe. 
Elég komoly reklámbevételekhez 
jutottunk akkoriban. 

Pont a reklámok kapcsán ka-
nyarodtam vissza a mozgófil-
mezéshez, a fotózáshoz, amikor 
az egyik hirdetőnk szóvá tette, 
hogy nem tudja megnézni a rek-

lámfilmjét, mert mindig más idő-
pontban adjuk le. Ebben teljesen 
igaza volt, mert annyira azért 
nem voltunk jók, hogy minden 
híradó 30 perces legyen, mint 
a nagy tévében, mert Kanizsán 
nem adódott annyi hír. Akkor 
találtuk ki, hogy a kamerámmal 
készítek 3-8 perces etűdöket csak 
képpel és zenével, és ezekkel ki-
töltjük az időt. Ekkor ismertem 
meg Szaplányost és a Móriche-
lyi-halastavakat, amit védett te-
rületté nyilvánítottak időközben. 

- A Mórichelyi-halastavak gaz-
dag élővilágát bemutató nagy si-
kerű természetfilmed egy újabb 
kihívásra, a természetfotózásra 
ösztönzött. Képeid számtalan 
kiadványban megjelentek, és a 
hazai fotós társadalom ismert 
személyiségévé váltál. Hogy tör-
tént?

- A film bemutatója után, me-
lyet Papp Ferenc nyitott meg 
a HSMK-ban, a fotós barátaim 
odajöttek hozzám gratulálni, és 
Zágon Laci meg Kotnyek István 
azt mondták, tudod mennyi gyö-
nyörű kép van ebben a filmben? 
A bíztatásuk hatására eladtam 
a kamerámat és vásároltam egy 
félprofi fényképezőgépet. Így 
léptem át a fotózásba, ami aztán 
a szenvedélyemmé vált. 

- Teljesen más műfajban volt 
egy útelágazás is az életedben. 

- Amikor a lámpagyárban a 
fejlesztésre kerültem, akkor 
nősültem meg másodszor. A fe-
leségem, Csupi zenész családból 
származott, és a házasságköté-
sünk után nem tudott a zenekar-
ral menni zenélni. Láttam rajta, 
hogy szenved, s miután én gyer-
mekkoromban hegedültem és 
hamonikáztam, egy ötlettől ve-
zérelve vettem egy szintetizátort. 
Elkezdtem rajt játszani, és egy-
szer csak a fityeházi búcsúban 
találtuk magunkat. Egyre inkább 
fejlesztettük a zenekart, aztán 
megszülettek a lányok, belenőt-
tek a zenekarba, és Maros Family 
néven nagyon sok rendezvényen 
zenéltünk. Nagyon élvezetes 
volt, hiszen a családunk együtt 
lehetett, a szünetekben egy asz-
talnál ültünk, és volt időnk egy-
mással beszélgetni. Közben ne-
ves művészekkel ismerkedtünk 
meg, Komár László a barátunk 
lett, jó barátságba kerültünk Szu-
lák Andreával és Fábry Sándorral. 

A politikusok szóvá is tették, 
hogyan jön össze a tv igazgatói 
beosztásommal, hogy bulikba 
járok zenélni. Azt válaszoltam 
nekik, tudjátok, úgy jön össze, 
hogy én képben vagyok arról, 
hogy egy tv igazgatónak mennyi 
a fizetése, az én fizetésem pedig 
24 ezer Ft. Ehhez nekem van 
egy 4 tagú családom. Most már 
tudjátok, miért megyek zenélni? 
Ez a válasz persze kamu volt – je-
gyezte meg ravasz mosolygással, 
azért zenéltünk, mert élveztük. 
Az egy dolog, hogy kaptunk érte 
fizetést.

Amikor a lányok befejezték a 
középiskolát és elkerültek hazul-
ról, nem akartam alacsonyabb 
színvonalú zenét szolgáltatni. 
Ahogy a nagyok mondják, a csú-
cson kell abbahagyni, és mi is 
úgy tettünk. 

- Úgy tudom, nem voltál párttag.
- Amikor egy találmánnyal 

előrukkoltam a lámpagyárban, 
szóltak, hogy lépjek be, de én azt 
válaszoltam, jól elvagyok így, és 
végig sikerült így is maradnom. 
Később bosszantott is, amikor 
a feltörekvő, úgymond „jobb-
szárny” elkezdett kommunista 
televíziózni. Nem értettem, miről 
beszélnek. Sokan csodálkoztak is 
ezen. 

- Hogy telnek a napjaid, nem 
hiányoznak a természetben töl-
tött szent órák? 

- Fiatal vagyok (76 éves), de fi-
zikailag már nem nagyon tudom 
teljesíteni azokat a feltételeket, 
amelyek a természetfotózáshoz 
szükségesek. A fotózást azzal 
helyettesítem, hogy a volt fotós 
tanítványaimnak segítek a képvá-
logatásban, a képek kidolgozásá-
ban. Most éppen Szabó Zsolttal 
könyvet állítunk össze, amely 

fotós munkássága 10 évét fog-
lalja össze. Mindig vannak fotós 
tanítványaim, és ez nagyon jól 
esik, mert annak idején a mes-
terek nemhogy elárulták volna 
a segédnek, hogy mi a trükkje 
egy-egy munkafolyamatnak, ha-
nem még el is dugták. Egy ilyen 
alkalommal megfogadtam, hogy 
az ellenkezője leszek. Azt a sze-
rény tudást, amit én a fotózásról 
tudok, gondolkodás nélkül min-
denkinek átadom. 

Amikor megszűnt a családi ze-

nekarunk, mindent eladtam. Én 
is csodálkozom magamon, hogy 
vettem egy új szintetizátort. Va-
sárnap délutánonként Horváth 
Antal sógorom, az egykori Mus-
tang zenekar vezetője hozza a 
basszusgitárját, és mindenféle 
zenét játszunk a magunk örömé-
re. Épp most Verdi, Nabucco című 
operájából a rabszolgák kórusán 
dolgozok. Meghallgatod? – kér-
dezte a zenész. 

Kedves olvasónk! Filmes nyel-
ven szólva most a zárósvenk 
következik: Maros Sándor feldol-
gozásában, Shadows-os hang-
zásban csendült fel a népszerű 
operarészlet…

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Az utazgatása közben fordítson időt az egészségére is. Nem ártana, ha időnként megjelenne egy-egy szűrővizsgálaton, és megfogadná az 
orvosa, a gyógyszerésze tanácsát. 
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Nagykanizsai Kereske-
delmi és Iparkamara

8800 Nagykanizsa, Ady u. 1.
Telefon: 93/516-670, 93/516-671

Mobil: 0630/754-3616
E-mail: nakkik@nakkik.hu,

Honlap: www.nakkik.hu

GAZDASÁGI FÓRUM A 
TERÜLETFEJLESZTÉSI  
MINISZTER RÉSZVÉTELÉVEL 

A Nagykanizsai Kereskedelmi 
és Iparkamara 2023. szep-
tember 8-án tartotta immár 
hagyományossá vált Gazdasági 
Fórumát a Medgyaszay-házban. 
A rendezvényen megjelent előa-
dókat és vendégeket Balogh 
László polgármester, valamint 
Cseresnyés Péter a térség or-
szággyűlési képviselője köszön-
tötte.

A fórumon dr. Navracsics 
Tibor területfejlesztési minisz-
ter; Czunyiné dr. Bertalan 
Judit, az Északnyugat-magyar-
országi Gazdaságfejlesztési Zóna 
komplex fejlesztéséért felelős 
kormánybiztos; Pleschinger 
Gyula, a Magyar Közgazdasági 
Társaság elnöke, a Monetáris Ta-
nács tagja; dr. Birkner Zoltán, 
a Pannon Egyetemért Alapítvány 
kuratóriumának elnöke, valamint 
dr. Mladen Andrlić horvát 
és  dr. Marjan Cencen  szlovén 
nagykövet tartották meg előadá-
saikat.

Dr. Polay József, a nagyka-
nizsai kamara elnöke előadásá-

nak mottója: „Összefogás és 
együttműködés”. Erre szükség 
van a városban, a térségben, 
a határ menti partnerekkel és 
különösen a kormányzati dön-
tésekben. Felhívta a figyelmet, 
hogy a Kormány befektetésösz-
tönzése keletről- délre irányul-
jon. Kiemelte, hogy szükséges 
a Nagykanizsa–Zalaegerszeg 
nyomvonalat követően, a Nagy-
kanizsa–Kaposvár (M9) nyomvo-
nal megépítése. A vasútvonalat 
érintően elengedhetetlen a 
Nagykanizsa–Zalaszentiván út-
vonal villamosítása, a Nagykani-
zsa–Balatonszentgyörgy vágány 
felújítása, továbbá erősen ösz-
tönöznünk kell az új Mura-híd 
megépítését. A kamara a jövő-
ben támogatja az Ipari Park és 
a volt Tungsram gyár területének 
befektetőkkel történő feltöltését. 
Nagyon nagy jelentősége lesz a 
Science Park megépítésének, 
mely a térség ékköve és mozga-
tója lehet. 

Az elnök fontosnak tartotta egy 
logisztikai központ létesítését, 
hiszen a 2027-ben meginduló tri-
eszti magyar kikötő ezt igényelni 
fogja.

Fontos a határ menti együtt-
működés, a horvátországi 
Kapronca és Szlovénia össze-
kapcsolása Dél-Zalával. Ennek ér-
dekében a Nagykanizsai Kereske-
delmi és Iparkamara vezetésével 
pályázat kerül benyújtásra, mely-
nek célja egy innovációs zöld 
technológiai online digitális 
piactér létrehozása, ezzel is 
teret nyitva a mikro-, kis- és kö-
zépvállalkozások technológiai 
fejlesztéseihez.

Az idegenforgalom szempont-
jából fontos lenne a korábban 
eltervezett Erzsébet téri Konfe-
rencia Központ és szálloda meg-
építése, ugyanakkor hosszútávon 
nem szabad lemondani a várkas-
tély újjáépítéséről sem. A kamara 
az önkormányzati választások 
után egy gazdaságfejlesztési mi-
nimum kialakítására törekszik, 
gondot fordít a fejlesztési célok jó 
előkészítésére, a helyi döntésho-
zók segítésére és együttműködé-
si megállapodást köt az érintett 
kormányszervezetekkel (MFOI, 
HIPA, NIPÜF). A kamara a rendel-
kezésre álló gazdaság-diplomáci-
ai eszközöket felhasználja a város 
fejlesztése érdekében. Végül az 

Dr. Mladen Andrlić, a Horvát Köztársaság magyarországi nagy-
követe és Dr. Marjan Cencen, a Szlovén Köztársaság magyarországi 
nagykövete olyan határon átnyúló együttműködési lehetőségekre 
hívták fel a figyelmet, melyekből Nagykanizsa és térsége, továbbá 
a határ túloldalán lévő területek vállalkozói is profitálhatnának. Dr. 
Birkner Zoltán, a Pannon Egyetemért Alapítvány kuratóriumának 
elnöke a Nagykanizsára tervezett, körforgásos gazdaságon alapuló 
tudományos központ terveiről tájékoztatta a jelenlévőket. 

elnök bejelentette, hogy a kamara 2024-ben új befektetésösztönző 
filmet készíttet a városról. 

Befejezésül kiemelte „Egyedül nem megy, csak összefogással 
és együttműködéssel lehet sikeres Nagykanizsa.”

Dr. Navracsics Tibor terület-
fejlesztési miniszter elmondta, 
hogy a közel három évtizede zajló 
gazdasági folyamatok azt mutat-
ják, hogy Dél-Dunántúl különö-
sen nehéz helyzetben van. Nagy-
kanizsának speciális helyzete 
van, mivel formálisan nem ehhez 
a régióhoz tartozik, de földrajzi 
elhelyezkedése miatt mégis erő-
sen kötődik ehhez a térséghez. 
Fontos viszont, hogy a térség jö-
vőjének megtervezése már folya-
matban van a szaktárcánál. 

Az előadásokat követően a gazdasági fórum programjának része-
ként átadásra kerültek a nagykanizsai kamara hagyományos elisme-
rései. „Év Vállalkozása” díjat kapott az Orange1 Hungary Kft. és 
a DAB Pumps Hungary Kft. „Év Vállalkozója” díjat vehetett át 
Hőbe István Károly egyéni vállalkozó. „Kiváló gyakorlati kép-
zőhely” díjban részesült a Zala Car Center Bt. 

A kamara „Nagykanizsai Kamarai Gazdaságfejlesztésért” 
díjjal ismerte el Pécsi József, a Resideo Kft. ügyvezetőjének, illetve 
Stefano Donazzan, a MABE Hungary Kft. ügyvezetőjének a város 
gazdasági fejlődését segítő tevékenységét. 

A kamara elnöksége Jubileumi Díszoklevelet adományozott 
Felső Attila Józsefnének és Temesi Lászlónak, emellett, Szili 
Győző vállalkozó is díszoklevelet vehetett át 75. születésnapja alkal-
mából. 

A rendezvényen került átadásra a Magyar Közgazdasági Társaság 
Közgazdász Nagydíja, melyet dr. Polay József, a Nagykanizsai 
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke, az MKT Nagykanizsai Városi Szer-
vezetének tiszteletbeli elnöke vehetett át, Pleschinger Gyulától, az 
MKT elnökétől.



ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 97.
fotó: Miholics Szabolcs

SKORPIÓ (10.24-11.22):  Szerencsére, egy ideje kölcsönös az összhang a párjával. Még a pénzköltésben is vita nélkül meg tudnak egyezni egymással. Folytassák így 
tovább a mindennapjaikat. 
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GYÜMÖLCSFASZEZON ÉS 
A DIVATOS KERTEK - ŐSZ!
Az ősz a gyümölcsfák ültetésének ideje. Ez az állítás manap-
ság már nem biztos, hogy megállja a helyét, hiszen már hoz-
zá lehet jutni a konténeres, több éve nevelt csemetékhez. De 
maradjunk a hagyományoknál, és érdekes lehet az is, mit ke-
resnek azok, akiknek kertjük, esetleg díszkertjük van. Hiszen 
tudjuk, a szomszéd kertje mindig zöldebb...

MEZŐGAZDASÁG

Az árudákban a bőség zava-
ra fogadja a vevőt – ez az állítás 
érvényes a gyümölcsfa kínálatra 
is. A fagyos hónapok kivételével 
egész évben elérhetőek, sőt, 
ültethetőek a konténeres gyü-
mölcsfák, mégis most lehet a 
dömpinggel találkozni. Nézzük az 
említett konténeres fajta előnye-
it, a szabad gyökeressel szem-
ben. - Az így nevelt gyümölcsfák 
megeredése szinte 100 százalé-
kos, hiszen olyan erős gyökérzet-
tel rendelkeznek, ami biztosítja 
a megmaradásukat – mondta el 
Farkasné Felső Nikolett, az egyik 
kiskanizsai kertészet ügyveze-
tője. A gyümölcsfák ültetéséhez 
három fontos kritérium, illetve 
feltétel szükséges – tette hozzá 
Nikolett. 

Nyilván az évtizedek óta ker-
tészkedők ismerik a bizonyos 
szabályokat, és tisztában vannak 

a feltételekkel, de rovatunk célja 
a segítségnyújtás, így a kezdők 
számára nézzük át a lépéseket. 
- Fontos a talaj előkészítése. Ha 
földlabdás (konténeres) növény-
ről van szó, legalább a kétsze-
resét kell kiásni. A gödör aljára 
komposztot vagy marhatrágyát 
tegyünk. Ezt fedjük le egy réteg 
földdel, aztán jöhet rá a föld-
labdás gyümölcsfa. Legyen egy 
szintben a földdel, de a döngölés 
sem árt, és következik a beöntö-
zés. Ültetés után még figyeljünk 
a csapadék utánpótlásra, főleg 
ilyen meleg őszi időjárás esetén 
– mondta el Farkasné Felső Niko-
lett.

Az árudákban és kertészetek-
ben már olyan növények is kap-
hatók, melyek már teremnek, és 
a kereslet azt mutatja, a legtöb-
ben – ha gyümölcsfa fajtákról van 
szó, az igazi, eredeti magyar faj-
tákat keresik. Ezek ellenállóbbak 
a betegségekkel szemben, de 
nyilván a hagyományőrzés sem 
egy utolsó szempont.

A gyümölcsfák mellett az őszi 
szezon egy váltás - akár a balko-
non, akár a kertekben. Az egynyá-
riakat felváltják az őszi dísznövé-
nyek. Az árvácska, a krizantém 
mellett megjelentek olyan dísz-
növények is a piacon, amelye-
ket előszeretettel választanak a 
kertek ékességéül az otthonaikat 
csinosítók. - A csarab, vagy más 
néven Erika, ami nagyon sokféle 

színben van, de a díszkáposzta, 
díszparadicsom vagy a díszpap-
rika is színesíti az otthonokat. 
Emellett a magyal és a madárbirs 
teszi színessé az őszt. Az embe-
rek most éppen ugyanúgy kere-
sik a hagyományos növényeket, 
mint az újat. Itt vannak a fűfélék 
például. Sokan szeretik kombi-
nálni a kettőt. A régit az újjal. 
Egy díszfüvet összeültetünk egy 
krizantémmal és egy árvácskával, 
szép kombináció – de jöhet mellé 
egy tűzeső, ami nem veszíti el a 
színét télen sem – magyarázta 
Nikolett. 

Divat tehát minden egyes 

esztendőben van, csak a képze-
let szab határt, mivel szeretné 
az ember feldobni az otthonát, 
és ezzel a hangulatát is. Ám az 
odafigyelés minden növénynél 
szükséges. A gondoskodást és az 
ápolást nem lehet elhagyni, elha-
nyagolni - sem a gyümölcsfáknál, 
sem az őszi dísznövényeknél. A 
kínálat valóban nagy, az ottho-
nunk környezetének díszítési 
lehetősége határtalan, ám csak 
akkor, ha odafigyelünk és gon-
dozzuk, ápoljuk növényeinket. 
Legyen szó zöldségről, gyümölcs-
ről vagy dísznövényről.

VINCZE Adél



SPORTAJÁNLÓ
FC NAGYKANIZSA  —  PTE-PEAC

2023. 09. 24. 16:00

GÁRDONY-AGÁRDI GYÓGYFÜRDŐ  —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 10.01. 15:00  

FC NAGYKANIZSA  — FC DUNAFÖLDVÁR
2023. 10. 08. 15:00

FEHÉRVÁR FC II. —  FC NAGYKANIZSA  
2023. 10.15. 11:00  

Remek körítésű keszthelyi Davis-kupa mérkőzésen mutatkozhatott be a kanizsai származású teniszező, Füle Mátyás

Hétfőn az újpesti gólok után hatszor volt kanizsai középkezdés…

fotó: Polgár László

fotó: Polgár László

NYILAS (11.23-12.21): Ne gyötörje magát az elmúlt dolgokon, mert úgysem tud változtatni rajtuk. Az energiáját inkább fordítsa másra, például egy őszi  
nagytakarításra. Ha hamarabb elkezdi, hamarabb végez vele. 
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KANIZSAI IS BEMUTATKOZOTT A DAVIS-KUPÁBAN
Keszthelyen rendezték a tenisz 

legnívósabb válogatottjai közé 
visszakerülésről „határozó” osz-
tályozót Magyarország és Török-
ország csapatai között a Davis-ku-
pában.

A Helikon Teniszcentrumban 
kimondottan remek hangulatú 
mérkőzésekkel telt a Davis-ku-
pa-válogatottak találkozója, mely 
a magyar és török együttes között 
arról hivatott dönteni, melyikük 
folytathatja – újra – az elitliga ka-
pujában. Nos, a keszthelyi Dk-ta-
lálkozón érthető módon a magyar 
válogatott tagjai közül – játékuk 
végett – a két „első emberre”, 
Marozsán Fábiánra, valamint Pi-
ros Zsomborra irányult a reflek-
torfény, de a további kerettagok, 
így Valkusz Máté, Fajta Péter, 
valamint a bemutatásnál taps-
vihart elkönyvelő Füle Mátyás is 
nélkülözhetetlen szereplői ennek 
az egységnek. Utóbbi teniszező 

esetében nem véletlenül hang-
zott el a szpíker részéről többször 
is Nagykanizsa neve, hiszen a 24 
esztendős Mátyásnak a dél-zalai 
város a szülőhelye, s lényegében 
Kanizsához azóta is szoros szá-
lak fűzik – ezzel párhuzamosan 
persze beilleszkedvén a zalai te-

niszélet után idővel az országos 
elitbe is.

S a kerettagság végül bemu-
tatkozással járt, hiszen a Dk-osz-
tályozó első három mérkőzése 
után 3-0 állt a statisztikákban, a 
szövetségi kapitány, Nagy Zoltán 
úgy határozott, hogy Mátyás is 

ütőt ragad – lelkes kanizsai szur-
kolói legnagyobb örömére. Füle 
szintén hozta egyesét ellenfele 
ellen, Magyarország pedig 4-0-
ra nyert, s várhatja jövő év elején 
az újabb tétmeccsét.

POLGÁR László

HATODIK IDÉNY: ÚJRA A FELSŐHÁZ FELÉ TEKINTENEK 

Története hatodik idényét 
kezdte a futsal NB II-ben a Nagy-
kanizsai Futsal Club együttese, s 
immár a csapathoz még a télen 
futsalosként leszerződött, koráb-
bi 132-szeres válogatott Gyurcsá-
nyi Zsolt irányítja játékos-edző-
ként a kanizsai piros-fehéreket. 
Az első körben 3-3-ra végeztek 
a Dunaújváros Futsal ellen, majd 
hétfőn, hazai környezetben az 
UTE Futsaltól viszont vereséget 
szenvedtek a nagykanizsaiak.

Az elmúlt szezon bár nem in-
dult könnyen az NFC számára, a 
csapat a felsőházban, egészen 
pontosan a hatodik helyen zárt 
– ez a 2019-2020-as – csonka-
szezon második helyezése után 
a legjobb eredményük lett. Több 

érkezővel is büszkélkedhet a 
kanizsai legénység, Gyurcsányi 
szerint pedig izgalmas hónapok 
állnak előttük, többek mellett a 
173-szoros futsalos nemzeti fel-
lépéssel büszkélkedő Lódival és a 
minifutballban sokszoros váloga-
tott Bozsokival...

– Az utánpótlásból is igyekez-
tünk minél több fiatalt felhozni, 
jelenleg hárman vannak, akik a 
felnőtteknél is még hatványozot-
tabb szerephez juthatnak – fogal-
mazott a 43 esztendős kiválóság. 
– Rajtuk kívül a rutinosabb játé-
kosokból sem lesz hiány, hiány, 
mivel együttesünknél köszönt-
hettük a sokaknak a futballból is-
mert Kovács Györgyöt, a kanizsai 
kispályás bajnokságban koráb-

ban igencsak eredményes Bozso-
ki Imrét, valamint a futsalváloga-
tott egykori ikonját, Lódi Tamást. 
Rajtuk kívül Bagó Benedek még 
az új arc, és Dömötörfy Bálint 
pedig a futball mellett visszatért 
klubunkhoz. Távozónk lényegé-
ben nem volt, viszont érkezőnk a 
továbbiakban még lehet, hiszen 
a futballidény alakulásának függ-
vényében még csatlakozhatnak 
hozzánk.

A dél-zalaiak rögtön két komoly 
erőpróbával nyitottak, s a továb-
biakban is komoly idény elé néz-
nek a kanizsaiak.

– Bizakodva tekintünk a teljes 
pontvadászat elé, s persze elő-
került a hosszú távú várakozás 

megfogalmazása, ami a felsőhá-
zat jelenti. Halkan teszem hozzá, 
egy esetleges dobogós helyezés 
a legszebb álom lenne. Ugyan-
akkor sokat kell dolgoznunk, a 
futsalt mind magasabb fokon 
szeretnénk űzni, de hozzáteszem, 
a legfőbb kérdés időnként aligha-
nem – főleg idegenben – a kellő 
létszám lehet, de igyekszünk ez-
zel is megbirkózni.

Nos, az első kör tehát döntet-
lent hozott a Dunaújváros ottho-
nában, a lilák viszont mondhatni 
visszavágtak a májusi, Kanizsán 
6-2-re elszenvedett, felsőházi ve-
reségért egy – dél-zalai szempont-
ból – 2-6-os végeredménnyel.

POLGÁR László



A Sakkjátszótér Program keretében a játékos bemutató sem  
maradhatott el a miklósfai tagóvoda növendékei számára

BAK (12.22-01.20): Viharos napokat élhet át a hétvégén, de szerencsére nagyobb lesz a füstje, mint a lángja. Egy régi történet felelevenítése okozhat heves vitát a 
családjában. 
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KÉT FOGÁSNEM, KÉT DOBOGÓ
A Kanizsai Birkózó Sportegyesü-

let számára az utóbbi hetek moz-
galmasan alakultak, mind a fiata-
labb, mind az idősebb korosztálya 
számára.

A birkózók régiós edzőtábora pél-
dául a kanizsaiakon kívül tófeji, kő-
szegi, körmendi edzőket, valamint 
sportolókat is érintett. A csaknem 
40 fő a szabadfogású alap elemeit 
gyakorolhatta, emellett az U15-ös 
birkózó Európa-bajnokságon látott 
taktikai elemeket is igyekeztek átbe-
szélni és bemutatni. A tervek között 
szerepel a további együttműködés, 
mint például kéthavonta a hétvégés 
minitáborok szervezése, és további 
sportszakmai egyeztetések.

A dél-zalai birkózók aztán az 
elmúlt hétvégén már Zalaegersze-
gen, a Nyugat-Magyarország te-
rületi kötöttfogású diákolimpiáján 
jártak és Böjti Csongor (Zrínyi-is-
kola) az 54 kg-os súlycsoportban 
ezüstérmet nyert, ezzel továbbju-
tott a kiskunfélegyházi országos 
döntőbe.

Kiskunhalason pedig már a 
szenior országos bajnokság követ-
kezett a Kanizsai Birkózó Sporte-
gyesület örökifjú tagja, Fata József 

A LEGFIATALABBAKNÁL IS

A Tuxera Aquaprofit Nagykani-
zsai Sakk-Klub és a Nagykanizsa 
Központi Óvoda között megtör-
ténhetett a Sakkjátszótér Prog-
ram eszközeinek ünnepélyes át-
adása, mindezt tették a miklósfai 
tagóvodában.

A nagy hírű sakknépszerűsítő 
program a dél-zalai városban 
kiemelt szerepet élvez, s az ön-
kormányzat, valamint a sakk- 
egyesület részéről ezúttal is 
hosszasan méltatták a módszer 

pedagógiában betöltött mind 
fontosabb szerepét. A Sakkjátszó-
tér Program már a legkisebb kor-
osztály körében képes kiemelten 
fejleszteni a logika, a probléma-
megoldó és más fontos képessé-
gek fejlesztését – hangsúlyozta 
többek mellett Nádasi Tamás, a 
Tuxera Aquaprofit Nagykanizsai 
Sakk-Klub elnöke is az eszközök 
átadása alkalmával.

POLGÁR László

Fata József, a KBSE szeniorja  
kötöttfogásban a dobogó legtetejéig 

jutott az országos bajnokságán

számára. Az 53 esztendős birkózót 
a kötöttfogásúak 70 kg-os mező-
nyében szegedi és kazincbarcikai 
ellenfelekkel sorsolták össze, s 
előbbit technikai fölénnyel, utóbbit 
pedig gigászi csatában, az utolsó 
pillanatokban szerzett ponttal 8-6-
ra sikerült legyőznie. Mindezekkel 
együtt megérdemelten állhatott 
fel a dobogó legfelső fokára, ezzel 
azonban a történések sorának még 
nem volt vége Fata esetében, aki a 
szabadfogásúak között is meg-
mérettette magát. Ott végül az 
előkelő második helyet tudta meg-
szerezni, teljesen megérdemelten 
lépve fel ismét a dobogóra.

POLGÁR László

KÉT IDEGENBELI SIKERREL 
JÖTT A HAT PONT

Már a harmadik fordulón van 
túl az FC Nagykanizsa női NB II-
es labdarúgó együttese, s Pécs-
ről, valamint legutóbb Paksról 
is három ponttal térhetett haza, 
így összességében hatnál járnak 
– Kanizsáról a Csepel TC távozott 
győzelemmel - Benedek József 
tanítványai.

Az elmúlt szezonban a kani-
zsaiak az ötödik helyen végez-
tek, ahol a táblázaton jelenleg is 
állnak Szokol Dorináék. A Paksi 
SE otthonában múlt szombaton 
úgy nyertek 3-2-re, hogy a ha-
zaiak kétgólos hátrányból jöttek 
vissza 2-2-re, de a piros-kékektől 
Németh Panna és Szollár Berna-
dett után végül Farkas Csenge is 
beköszönt, így a pontok Nagyka-
nizsára kerültek.

A csapatkohézió tehát erősen 
kialakulóban, s itt tegyünk egy 
kitérőt a játékoskeretükre. Az 
FCN-től Báder Márta távozott a 
nyáron PMFC-hez, az érkezők kö-
zött azonban köszönthettek olyan 
fiatalokat, akik az U16-os csapa-
tukból kerültek fel a nagyokhoz: 
Kápics Katalin, Miklós Martina 
Lilla és Vékási Fanni „érkezett” 
az NB II-es keretbe, rajtuk kívül 
pedig Kaszás Natália jött a vár-
megyés Kinizsi SK Gyenesdiástól.

A dél-zalaiakra az előttünk álló 
hétvégén nem vár meccs, legkö-
zelebb október 7-én mérkőznek, 
akkor a Kelen SC vendégei lesz-
nek, aztán 14-én a Vasas Kubala 
Akadémiát fogadják.

POLGÁR László

Miként a múlt szezonban, Pakson ezúttal is győztes  
meccs után készülhetett FCN-csapatkép

Magával vinné telefonján a 
Kanizsa Újságot?

Telefonjával beolvasva, ezzel a 
kóddal is elérheti az oldalt.

A Kanizsa Újság korábbi számait  elolvashatja  
a Halis-könyvtár weboldalán is. 
Keresse fel a kanizsaujsag.nagykar.hu oldalt.



További híreinket megtalálják a
www.kanizsaujsag.hu

oldalon.

VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Vidám hangulatba kerülhet a napokban. Olyan jókedvre kerekedik, hogy senki sem tudja felbosszantani. Ahogy mondani szokták, akár fát is 
lehet vágni a hátán, türelemmel viseli még azt is. 
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KÖVETKEZŐ
VÉRADÁSOK

2023.09.26. (kedd) 
10:00-13:00 

Vöröskereszt  
(Nagykanizsa, Sugár út 28.)

2023.09.12. (kedd) 
Galambok Tanoda  

(Galambok Ady u. 59.)  

A megjelenítést ezúton is köszönjük!

Véradásaink időpontját megtalálják a 
Kanizsa TV Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

A 2023. szeptember 6-i  
számunkban  

megjelent rejtvény 
megfejtése:

MINDENHOL OTT A 
SZÉPSÉG, CSAK NÉHA 

NEHÉZ MEGLÁTNI.

Kiadó üzlethelyiség
a város szívében

Elérhetőségünk: 30/799-4989

167 m2

Fő út 9.

Nyitva: H-P-ig 8-16,

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK

Radics Bálint, a 8. számú egyéni választókerület önkormányza-
ti képviselője fogadóórát tart 2023. október 3-án (kedd) 16:30-
tól a VOKE Kodály Zoltán Művelődési Házban (Csengery út 67.), 
majd 18:00-tól a miklósfai Mindenki Házában (Kápolna tér 19.).

Dr. Károlyi Attila, az 5. számú egyéni választókerület önkor-
mányzati képviselője fogadóórát tart 2023. október 2-án (hét-
főn), 16:15-től a Kodály Zoltán út 10. sz. alatti Nyugdíjasház föld-
szinti könyvtárszobájában.



HALAK (02.20-03.20): Gondtalan napokra számíthat. A fizetéséből szinte futja mindenre, amire a mindennapokban szüksége lehet. Sőt, a maradékot félre is tudja 
tenni egy téli utazáshoz, pihenéshez. 
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CÉKLÁS, KURKUMÁS, SPENÓTOS DÖDÖLLE ÉS  
LIBANONI PÖRKÖLT

Első alkalommal vett részt a dödöllefesztiválon Lukács Norbert a 
segítőivel, a letenyei Kránicz Árpáddal és a lányával, Alexandrával. A 
háromtagú, Lordok Háza elnevezésű csapat a dödölle hagyományos 
ízvilágát különleges színekkel és formákkal próbálta kiegészíteni. 

PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
Szeptember 20. (szerda) 19 óra 
BÉRLETEN KÍVÜLI ELŐADÁS
Florian Zeller: SZEMENSZEDETT IGAZSÁG, AVAGY HAZUDNI 
TUDNI KELL! – vígjáték két részben (Pesti Művész Színház) 
Játssza: Egyházi Géza, Fogarassy Bernadett, Várfi Sándor, 
Nyertes Zsuzsa
Jegyár: 4.100 és 4.800 Ft
Jegyek kaphatók a HSMK jegypénztárában és a jegy.hu 
oldalon.

 Szeptember 23. (szombat) 17 óra 
„VÁRJATOK MÉG ŐSZIRÓZSÁK” – A Tüttő János Nótaklub gálaestje
Kísér: Szalai Antal, Liszt Ferenc-díjas prímás és világhírű 
zenekara
Vendégek: Farkas Rozika dalénekes, előadóművész és a  
Zalagyöngye Táncegyüttes

Szeptember 25. (hétfő) 17 óra 
A KERTBARÁT KLUB ÉVADNYITÓJA
Befőzés és tartósítás, receptbörze
A részvétel INGYENES, minden érdeklődőt szeretettel várunk!

Szeptember 25. (hétfő) 19 óra 
ÉLET 40 UTÁN
JAKUPCSEK GABRIELLA: „A NAPOS B OLDAL”
KÖNYVBEMUTATÓ ÉS BESZÉLGETÉS A SZERZŐVEL
Jakupcsek Gabriella Magyarország egyik legismertebb és 
legnépszerűbb televíziós műsorvezetője. Szinte mindenki 
ismeri felkészültségét, alaposságát, finom kérdezési stílusát.
A „Megúszhatatlan” c. könyve után ismét közös gondolko-
dásra hívja az olvasót! „A napos B oldal” c. legújabb szerze-
ményében megmutatja, hogy van élet negyvenen túl is! 
Most Vele tarthatunk a B oldalra, hiszen személyesen hozza 
el könyvét Nagykanizsára szeptember végén, egy interaktív 
író-olvasó találkozó keretében.
Jegyár: elővételben 4.000 Ft, az előadás napján 4.500 Ft. Je-
gyek kaphatók a HSMK jegypénztárában és jegy.hu oldalon!

Szeptember 27. (szerda) 14 óra 
BÉRLETEN KÍVÜLI ELŐADÁS
A nagykanizsai PETŐFI KLUB programja
Petőfi Sándor: JÁNOS VITÉZ – színmű (Déryné Társulat)
Játssza: Tarpai Viktória, Horváth Márk, Vas Judit Gigi, Lo-
sonczi Kata, Janka Barnabás, Ivaskovics Viktor Rendező: 
Berettyán Nándor
Jegyár: 200 Ft
Az előadás kedvezményes jegyára a Déryné Program hozzá-
járulásának köszönhető!

HOZZÁVALÓK:
Só, liszt, víz, és a természetes szí-
nezőanyagok: céklalé, spenót és 
kurkumapor. Tejföl, fokhagyma, 
snidling, pritaminpaprika. 

ELKÉSZÍTÉSE:
Mivel nem volt nagyméretű 

fazekunk, külön-külön edényben 

főztük meg a dödöllét, s miután 
kihűlt, színesítettük – árulta el 
az ötletgazda, Lukács Norbert. A 
són kívül mást nem használtunk 
hozzá. A kész alapanyagokat 1 
cm vastagságúra nyújtottuk ki, 
és egy üvegpohár segítségével 
korong alakúra szaggattuk, majd 
zsírban kisütöttük, kérgesítettük. 

Az elkészült korongocskákra vad-
disznópörkölt kockákat helyez-
tünk, amit szintén a helyszínen 
készítettünk el. A pörköltkocká-
kat pedig egy kis fokhagymás, 
snidlinges tejföllel és pritamin-
paprikával díszítettük. Így álltak 
össze a Lordok Háza falatkáink. 
Sétálgatás közben, aki az aszta-
lunk közelében járt, megkóstol-
hatta, kapott egy-egy falatkát.

Amit nagy előszeretettel készí-
tünk még, az a Libanoni pörkölt. 
Alapvetően ugyanúgy készítjük 
el, mint a hagyományos pörköl-
tet, a fűszerek azonban már a ke-
leties világot tükrözik. Fűszernö-
vények közül a fahéj, koriander, 
sárgarépa és egy kis cukorborsó 
dominálnak benne. Érdemes a 
mennyiségekkel kísérletezni, 
hiszen a főzésben az a legjobb, 
hogy nincsenek korlátok, csak a 
fantázia szab határt. 

A LIBANONI PÖRKÖLT  
HOZZÁVALÓI: 
1 kg marha vagy vaddisznóhús, 
10 ek olívaolaj, 3 fej lilahagyma, 

5 g fokhagyma, 4 db sárgarépa, 
10 dkg cukorborsó, 3 tk pirospap-
rika, 0,5-1,0 tk fahéj, szegfűbors, 
koriander, 1-2 db paradicsom, víz 
és só. 

ELKÉSZÍTÉSE:
A hagymát az olajon megpirít-

juk, rárakjuk a kockákra vágott 
húst és elkezdjük párolni. Előfű-
szerezzük, majd a főzés utolsó 
harmadban a formálódó zamatot 
finomra hangoljuk. Lassú tűzön, 
folyamatosan kóstolgatva ugyan-
azokkal a fűszerekkel ízesítjük. A 
színezésnél használunk még pa-
radicsomot is. 

BAKONYI Erzsébet

Szeptember 29. (péntek) 
A SZÍV VILÁGNAPJA
A Szívbetegekért Egyesület és a Kanizsai Kulturális Központ 
közös rendezvénye.

MEDGYASZAY HÁZ
Szeptember 21. (csütörtök) 18 óra 
SZÍNNEL ÉS LÉLEKKEL – Horváth Lászlóné Liplin Kati  
festmény kiállítása
A kiállítást megnyitja: Dénes Sándor és Gécseg András  
Közreműködők: Árvácska Dalkör Németh Renáta 
vezetésével, Honvéd Kaszínó Városi Színpad
Megtekinthető: október 6-ig a Medgyaszay Ház  
előcsarnokában
A részvétel INGYENES!

Szeptember 26. (kedd) 18 óra 
KALANDOZÓ KANIZSAIAK
A civilizáció bölcsője: LASCAUX ÉS A FRANCIA 
PÉRIGORD VIDÉKE – LEHOTA JÁNOS ELŐADÁSA
30 ezer évvel ezelőtt a Vézére folyó völgyében születtek az 
első barlangfestmények, itt kezdődött az emberi alkotás 
nagy története. E kezdetekhez és a Dordogne vidékén 
magasodó 1001 kastélyhoz és várhoz látogatunk el.
A részvétel INGYENES!

Szeptember 28. (csütörtök) 19 óra 
EGY ASSZONY ILLATA
Kultikus filmek zenéi
Christian M. Vozar zongoraművész kon-
certje a zenei világnap alkalmából
Jegyár: 2.500 Ft

Szeptember 30. (szombat) 17 óra 
NAGYKANIZSA MEGYEI JOGÚ VÁROS HORVÁT NEM-
ZETISÉGI ÖNKORMÁNYZATA MEGALAKULÁSÁNAK
25. ÉVFORDULÓJA
Közreműködők: Nagykanizsai Horvát Kó-
rus - MUŽIKAJ STOBOŠ Tamburazenekar
Információ: Proszenyák Zsolt +36 30/267-6610
A részvétel INGYENES!

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ
Szeptember 23. (szombat) 9 óra 
A MÓRICZ MŰVÉSZETI MŰHELY FOGLALKOZÁSA 
GÉCSEK ANDRÁS FESTŐMŰVÉSZ VEZETÉSÉVEL
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